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BRMG.0012.17.2023/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 60–02/2023 
 

Z sześćdziesiątego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska w VIII 

Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 27 marca 2023 roku, a rozpoczęło się 

o godz. 16:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu w Gdańsku przy ul. 

Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 60 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 

wniosku Prezydenta Miasta Gdańska o udzielenie Gminie Miasta Gdańska 

wsparcia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia udziałów w Gdańskim Towarzystwie Budownictwa 

Społecznego spółka z ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 1572. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1573. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 – druk nr 1567. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku – druk nr 1577. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Miasta Gdańska na rok 2023 – druk nr 1569. 
Przedstawia: Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zapewnienia na 

terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlania się na czas nieokreślony 

rodzinie polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu – druk nr 1570.  
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Pomorskiemu w formie dotacji celowej na 

zakup aparatury, sprzętu i wyposażenia medycznego dla podmiotów leczniczych 

funkcjonujących na terenie Miasta Gdańska, dla których podmiotem tworzącym 

jest Samorząd Województwa Pomorskiego – druk nr 1552. 
Przedstawia: Pan Michał Miguła – Kierownik Referatu Strategii i Programów Społecznych w Wydziale 

Rozwoju Społecznego 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w 2023 roku – druk nr 1566. 
Przedstawia: Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich 

Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2023 rok – 

druk nr 1557. 
Przedstawia: Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1582.   
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

11. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 

druk nr 1583.  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

12. Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2021 i 2022 roku. 
Przedstawia: Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami  
 

13. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Następnie przewodniczący powiedział, że do Komisji zostały skierowane do zaopiniowania 

projekty uchwał:  
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• w sprawie wyrażenia intencji wniesienia nieruchomości gruntowych 

aportem do spółki Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. i objęcia akcji w jej 

podwyższonym kapitale zakładowym – druk nr 1588 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1588 wprowadzić do porządku jako pkt 2A. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej miastu Gaziantep w Turcji – druk nr 

1587 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1587 wprowadzić do porządku jako pkt 7A. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia 

pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 

Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg – druk nr 1584 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1584 wprowadzić do porządku jako pkt 9A. 
 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

• w sprawie przyznania dodatkowych środków finansowych na działania 

statutowe jednostek pomocniczych Miasta Gdańska – druk nr 1586 
 

Przewodniczący zaproponował, aby druk nr 1586 wprowadzić do porządku jako pkt 11A. 

Głosowanie: 

6 za – jednogłośnie 

 

Głosowanie za przyjęciem porządku obrad z wprowadzonymi zmianami: 

6 za - jednogłośnie 

 

PUNKT – 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 

wniosku Prezydenta Miasta Gdańska o udzielenie Gminie Miasta Gdańska wsparcia 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 
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objęcia udziałów w Gdańskim Towarzystwie Budownictwa Społecznego spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 1572. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.69.2023). 
 

Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: projekt uchwały dotyczy zatwierdzenia wniosku Prezydent Miasta Gdańska, 

który to wniosek skierowany będzie do Krajowego Zasobu Nieruchomości o wsparcie ze 

środków rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa w wysokości 10% zadania 

inwestycyjnego, które to zadanie będzie polegało na wybudowaniu dwóch budynków 

wielorodzinnych z 60 lokalami mieszkalnymi przez Gdańskie Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego przy ul. Piotrkowskiej. Szacowane nakłady inwestycyjne na to zadanie to jest 

33 776 000 zł, natomiast kwota wsparcia stanowić będzie 3 377 500 zł. Całość inwestycji 

to jest 33 776 000 zł. A o 10% występujemy o wsparcie.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1572. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Ewę Jarowicz – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru 

Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1572. (Opinia nr 60-02/452-10/2023) 
 

PUNKT – 2 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Gdańsku – druk nr 1573. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.69.2023). 
 

Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: projekt uchwały dotyczy dokapitalizowania TBS Motława kwotą 7 771 000 zł. 

Kwota ta zostanie przeznaczona przez spółkę na realizację budynku wielorodzinnego z 30 
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lokalami mieszkalnymi też przy ul. Piotrkowskiej. Wartość inwestycji 8 180 000 zł, z czego 

Fundusz Dopłat jak gdyby zwróci miastu 6 416 000 zł po zrealizowaniu tej inwestycji.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i zapytał: kiedy planujemy oddanie tych mieszkań?  

 

Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

TBS Motława, o której teraz mówiłam to będzie oddany jeszcze w tym roku, natomiast 

GTBS te 10% czy otrzymamy czy nie, ale wniosek chcemy złożyć. Rozpocznie się budowa 

w IV kwartale tego roku, natomiast oddanie będzie w III kwartale 2025.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Odnośnie obu tych inwestycji. Jaki procent będzie dofinansowania z rządowych funduszy 

wszystkiego razem?  

 

Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej  

Jeden i drugi projekt będzie z Funduszu Dopłat. Ta pierwsza uchwała GTBS to jest 10% my 

dopiero wystąpimy o dodatkowe 10%, które też będzie na objęcie udziałów, natomiast gdy 

chodzi o zadanie realizowane przez Motławę my już otrzymaliśmy pieniądze 10% na tą 

inwestycję. Także to będzie dokapitalizowanie nasze plus KZN 10%.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Ale w sumie to będzie chyba więcej niż tylko te 10%?  

 

Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

I z Funduszu Dopłat.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Właśnie, ile z Funduszu Dopłat?  

 

Pani Ewa Jarowicz – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej 

68% i plus te 10%.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1573. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Ewę Jarowicz – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru 

Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1573. (Opinia nr 60-02/453-11/2023) 
 

PUNKT – 2A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia intencji 

wniesienia nieruchomości gruntowych aportem do spółki Międzynarodowe Targi 

Gdański S.A. i objęcia akcji w jej podwyższonym kapitale zakładowym – druk nr 1588. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.85.2023). 
 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo radni Prezydent Miasta Gdańska wnosi o podjęcie 

uchwały intencyjnej wniesienia aportem do spółki MTG nieruchomości o łącznej 

powierzchni ok 2 ha położonej w Gdańsku Wrzeszczu u zbiegu Al. Legionów i Kościuszki 

obejmującej działki nr 429/2 i 430 oraz po wydzieleniu części działek nr 431/9 i 439/11 

obrębu 043. Wartość objętych przez Gminę Miasta Gdańska akcji w kapitale własnym 

spółki odpowiadać będzie wartości nieruchomości określonej przez rzeczoznawcę 

majątkowego. To jednak możliwe będzie po zakończeniu trwającej obecnie procedury 

podziałowej, stąd jest uchwała intencyjna. Na wnoszonych aportem nieruchomościach 

spółka wybuduje wielofunkcyjny obiekt sportowo-rekreacyjny basen i uchwała intencyjna 

umożliwi spółce formalne wszczęcie kompleksowych prac projektowych obejmujących 

całą inwestycję, w tym rozmów z bankami, stąd występujemy już teraz do państwa 

radnych. Bardzo proszę o pozytywną opinię.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział: bardzo czekałem na tą uchwałę. Z panem 

prezesem spotykaliśmy się w tej sprawie, rozmawialiśmy na temat tej inwestycji, bo 

bardzo nam zależy, żeby te wielofunkcyjne przedsięwzięcie zaczęło być realizowane i też 

mam pytanie do pana prezesa jak obecnie wygląda harmonogram i kiedy możemy 

spodziewać się wbicia łopaty i pierwszego skoku do basenu?  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Drodzy państwo prawdą jest, że pracujemy nad projektem pewnie już ok 1,5 roku. 

Przypomnę tylko, myślę, że nie wszyscy państwo mieliście okazję, czy pamiętacie, ale 
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pewnie z mediów możecie pamiętać, ten projekt już kiedyś był ewaluowany, był konkurs 

PPP, w ramach którego NDI przygotowywało pomysł i koncepcję zagospodarowania tego 

kwartału, bo to nie jest tylko budowa basenu, ale to jest de facto rewaloryzacja ostatniego 

kwartału ul. Kościuszki w tym miejscu, dostosowanie tak naprawdę linii zabudowy do 

ostatecznego kształtu tak jak są w planie przestrzennego zagospodarowania i de facto 

zamknięcie skrzyżowania Hallera Kościuszki na amen, czyli tak jak powinno być zrobione. 

My przygotowaliśmy koncepcję w ramach umowy listu intencyjnego o współpracy z 

miastem. Przygotowaliśmy 3 koncepcje, zresztą państwo radni byliście szeroko zapraszani 

do tego, żebyśmy mogli to konsultować. Były konsultacje ze szkołą, ze wspólnotą 

mieszkaniową, która współdzieli tereny przyszkolne, ustalaliśmy pewne zasady, które 

będą mówiły o konkretnych etapach. Zaczniemy pewnie jeżeli dojdzie do konsumpcji tego 

procesu po zaprojektowaniu przedsięwzięcia do najpierw budowy, chcielibyśmy zrobić do 

końca września tego roku części boisk przyszkolnych. One oczywiście nie są 

pełnowymiarowe, tak się po prostu nie mieściły te, które były pierwotnie planowane. Tam 

były chyba 3 przymiarki DRMG, które wykonywało projekty, potem się okazywało, że te 

projekty nie uzyskiwały pozwolenia na budowę, bo albo były sprzeczności z planem, albo 

były sprzeczności z oczekiwaniami mieszkańców, stąd my zaczęliśmy trochę od drugiej 

strony, czyli najpierw koncepcje dyskutowaliśmy z interesariuszami. Wydaje się, że mamy 

już to za sobą. Powinniśmy zaprojektować w ciągu dwóch miesięcy budowę tych boisk. 

Jeśli uda się zakończyć proces wydzielania i skonsumujemy wniesienia aportem 

nieruchomości rozpoczniemy budowę najpierw części boiskowej łącznie z bieżnią. Taki 

hasło myślę, że bardzo dźwięczne, pani dyrektor bardzo zależało na tym, żeby tam była 

bieżnia i będzie bieżnia też. Aby była tylko użytkowana przez uczniów. To jest jakby bardzo 

ważny element, bo on otwiera nam przestrzeń budowy wielofunkcyjnego obiektu, w tym 

basenu. Dlaczego mówię wielofunkcyjnego? Ponieważ ten obiekt będzie miał również 

części komercyjne po to, żeby można było utrzymać ten basen operacyjnie i nasze modele, 

które sobie przygotowujemy na ich bazie oceniamy realność tego przedsięwzięcia 

wskazują, że to jest wykonalne, także utrzymywanie tego basenu jest możliwe bez jakiś 

dopłat poza usługami ewentualnymi, które będą wykonywane przez szkoły. Wierzymy, że 

w ciągu 24 miesięcy od uzyskania pozwolenia na budowę, o tyle jest to bezpieczne, że 

wydaje się, że mimo tego, że mamy Konserwatora na działce obok, który dosyć mocno 

walczy o zamknięcie szansy zabudowy na działkach tzw. Gedanii o tyle tu Konserwator nie 

będzie nam wnosił raczej żadnych uwag. Tego się spodziewamy w tym procesie 

administracyjnym i wierzymy, że pozwolenie będziemy uzyskiwać dosyć sprawnie co 

powinno pozwolić, że łopaty powinniśmy wbić pewnie w styczniu, lutym i to jest bardzo 

dobry czas, ponieważ musimy wykopać fizycznie, bo tak mówi koncepcja i na nią się 

zgodziliśmy, jeden poziom parkingu podziemnego i podbasenia, to jest dosyć ważne z 

punktu widzenia zaopatrywania w chemię i funkcjonowanie operacyjne basenu, wszystko 

będzie się odbywało z podziemia i następnie pewnie w ciągu 18 do 24 miesięcy 

powinniśmy zakończyć proces inwestycyjny, w tzw. międzyczasie, bo obecnie jeśli 
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uzyskamy od państwa wsparcie w postaci intencyjnej uchwały rozpoczniemy otwarty 

konkurs na operatora basenu, co pozwoli nam jeśli wyłonimy takiego operatora, a 

jesteśmy przekonani, bo mamy ze 3-4 podmioty tu na rynku, które zajmują się takimi 

rzeczami komercyjnie, pozwoli nam skuteczniej i lepiej zaprojektować sam basen, żeby on 

był po prostu dobry, a nie tylko dobry jak nam się wydaje, mimo tego, że ostatnie 4 baseny, 

które miasto wybudowało są nie najgorsze jeśli chodzi o funkcjonalności i koszty 

eksploatacyjne wydaje się, że jeszcze możemy to zoptymalizować mając operatora, który 

dostanie np. dwudziestoletnią umowę dzierżawy i będzie na tym basenie musiał 

funkcjonować i w tak zwanym międzyczasie będziemy przygotowywali również 

postępowanie wyłaniające firmę wykonującą, ale to już dopiero po pozwoleniu na 

budowę. Czyli w skrócie tak powinien wyglądać harmonogram.    

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo panie prezesie. Czy są pytania do tego druku?  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czy pan mniej więcej zna koszt tej inwestycji?  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Szacujemy nakłady na projekt nie powinien przekroczyć 60 mln zł. Natomiast o nakładach 

powinniśmy mówić dopiero, kiedy dostaniemy projekt budowlany, bo to jest wykonany z 

dosyć dużym przybliżeniem na bazie koncepcji i myślę, że będziemy tutaj jeszcze szukali 

sporych optymalizacji. Wierzę w to, że jesteśmy w stanie w 55 mln zł zamknąć budżet tego 

projektu.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Konieczne jest dofinansowanie oprócz miasta?  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Na pewno będziemy szukać różnego typu dofinansowania, aczkolwiek patrzymy na tego 

typu projekty bardziej prawdopodobne jest uzyskanie dofinansowania przez miasto i 

przekazanie tego dofinansowania np. w formie dokapitalizowania. Zrobiliśmy taką analizę 

trzech wariantów, w którym jeden z wariantów przewiduje legalną pomoc publiczną i tam 

w ramach tej pomocy czyli w ramach rozporządzenia istnieje możliwość pozyskując różne 

dotacje nie tylko z miasta, tylko różne dotacje, przekazywania ich w różnej formie tam nie 

ma żadnych zastrzeżeń czy będzie dokapitalizowanie czy nie. Dla nas najlepszym 

rozwiązaniem, mamy je sprawdzone i myślę, że my jako spółka też się sprawdziliśmy w 

tych obszarach będziemy na pewno rekomendowali w przyszłości formę 

dokapitalizowania, miasto, żeby było właścicielem akcji, a my żebyśmy byli właścicielem 

nieruchomości i całego obiektu, zdejmujemy ryzyka też operacyjne z miasta.  



9 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Radny Perucki, a potem radna Strzelczyk.     
 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Poprosiłbym dosłownie o dwa zdania o kwestie eksploatacji tego basenu, bo jak wiemy są 

to bardzo duże koszty i czy tutaj pan nie widzi zagrożeń pod tym kątem takiego 

funkcjonowania na co dzień tego obiektu? W jakich ramach finansowych to mogłoby być?  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Mamy trzy warianty w naszym modelu. Wariant pesymistyczny czyli ten, to nie jest żadna 

tajemnica, żebym przekazał, to są jeszcze operacje, które podlegają dalej jeszcze 

weryfikacji, bo to był nasz biznesplan, a przez consulting zleciliśmy opracowanie studium 

wykonalności dla tego przedsięwzięcia. Wariant przewiduje operacyjnie, żeby była 

jasność, każdy z tych wariantów wychodzi na 0+, czyli z punktu widzenia operacyjnego nie 

zakładamy konieczności dofinansowania basenu przez miasto. Oczywiście przewidujemy 

w każdym z tych wariantów wykupienie godzin lekcyjnych, tzw. slotu szkolnego. Inaczej 

nazywa się to często podgrzaniem wody. Roczny koszt ok 450 000 zł. To jest rzecz akurat 

niezbędna, ale to wynika jakby na każdym basenie właściwie funkcjonującym publicznym 

o charakterze publicznym, gdzie uczęszczają ogólnodostępnie szkoły. Nie zakładamy 

deficytu na procesie operacyjnym. Najem jakie ma stawki, nie chciałbym strzelić, to jest 

pani dyrektor finansowa Jolanta Kołakowska. 60 zł najem części komercyjnej. To jest 

naprawdę stawka przyzwoita. To jest 12 Euro za m² z dostępem do parkingów. Nie wydaje 

się, żeby była nieosiągalne. Naszym planem jest zorganizowanie tam części i znalezienie 

operatora, liczymy na to, widziałem dzisiaj akurat publikację, że PZU Życie uruchomiło 

bardzo ciekawy na Abrahama punkt, nie ukrywam, że liczymy na tego typu organizację, 

Lux Med., PZU Życie, chcielibyśmy tam zorganizować rehabilitację, plus opiekę wsparcie 

rehabilitacyjne ortopedyczne w dużej mierze opartej również o seniorów, ale także i o 

możliwość wykorzystywania basenu jako centrum rehabilitacji. Jedna z niecek w kształcie 

takiego prawie kwadratu czy prostokąta będzie miała tam dysze masujące i ona będzie 

przystosowana do zajęć również rehabilitacyjnych, nie tylko do nauki pływania lub aqua 

aerobiku i innych tego typu zdarzeń. Jeżeli budżet na to pozwoli to ta właśnie niecka będzie 

miała ruchome dno, czyli ona będzie przygotowywana do tego, żeby mogła spełniać różne 

funkcje w różnych godzinach.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

To nie będzie ta duża niecka?  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Nie. Na to na pewno nas nie stać. Miasta nie stać. Gdyni nie stać, na tym etapie, myślę, 

rozwoju. To są za drogie rzeczy, ale ta mała wydaje się, że jest prawdopodobne, że będzie 

możliwa.  
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Pani Jolanta Kołakowska-Sochaczewska – Prokurent Międzynarodowe Targi 

Gdańskie S.A.  

Cena godziny basenu od 17 do 22 zł w zależności od wariantu.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

17 zł w tym wariancie najbardziej pesymistycznym, który też operacyjnie wychodzi 

dodatnio. Też nie jest to stawka wygórowana i wydaje się, że jest do osiągniecia.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Pani radna Strzelczyk bardzo proszę.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Panie prezesie skąd ten pomysł, żebyście wy się tym zajęli?  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Po pierwsze dlatego, że wydaje się, że nie ma innej spółki, patrzę teraz przez podmiot 

spółki, bo oczywiście jest jednostka budżetowa Gdański Ośrodek Sportu, która operuje, 

ale nie buduje. Natomiast nie ma innego podmiotu z grupy kapitałowej, który zajmowałby 

się po pierwsze przemysłem czasu wolnego i my takim przemysłem się zajmujemy. Po 

drugie w momencie, kiedy nastał czas pandemiczny zaczęliśmy i to pani radna dokładnie 

pewnie pamięta szukać różnych innych jeszcze aktywności w obszarze naszej działalności, 

bo to nie jest tak, że to nie jest obszar zainteresowania naszego. W tym celu np. 

przygotowujemy koncepcję. Pewnie za jakiś czas do państwa wrócimy z 

zagospodarowaniem terenu w Sobieszewie. Rudy Kot jest akurat już w fazie, w listopadzie 

będzie zakończone fizyczne prace remontowe. Operator powinien rozpocząć aktywną 

działalność miedzy majem a kwietniem przyszłego roku i wydaje się, że to nam wychodzi. 

Pozyskujemy na to ciekawe finansowanie. Tu też wierzymy, że uda się znaleźć nie tylko 

komercyjne tylko, bardzo dobrze projekt wpisuje się np. w mechanizm pożyczek miejskich, 

którymi chętnie byśmy to sfinansowali tak jak sfinansowaliśmy Rudego Kota co pozwala 

nam w dosyć taki lekki sposób oddychać, nie być obciążonym odsetkami, a jednocześnie 

patrząc na inflację, prosty rachunek prostego człowieka, każdy procent inflacji bez 

kosztów finansowania to dotacja w danym roku. 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dlaczego nie GOS? 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dlatego, że GOS będzie ponosił koszty utrzymania. Tutaj mamy operatora i tutaj 

zdejmujemy z miasta ewentualne ryzyka.  
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Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

My już kiedyś analizowaliśmy, jeszcze ja je przygotowywałem do analizy, oczywiście one 

nie doszły do skutku, GOS jest niezbędny w niektórych obszarach, niektórych basenach. 

Nie da się niektórych basenów skomercjalizować, po prostu. Skomercjalizować rozumiem 

znaleźć operatora tak jak jest to na Kokoszkach, albo tak jak dzieje się do dzisiaj w 

Alchemii. Trudno sobie wyobrazić, żebyśmy np. skomercjalizowali basen na Reja. To jest 

po prostu niemożliwe, bo nie ma tam odpowiedniego targetu klientów, którzy mogliby z 

tego korzystać poza godzinami lekcyjnymi, bo my nie chcemy sprzedać i oddać basenu 

zabierając je szkołom. Jeszcze raz powtarzam, ten basen jest w dużej mierze oparty o to, 

że szkoła w ogóle ta obok stojąca ma się rozwinąć na jego podstawie, bo to jest też jeden 

z elementów takiej rewaloryzacji. Powstają nowe osiedla, nowe domy, nowe bloki, 

wchodzi nowa tkanka, nowi mieszkańcy, bo się wymienia już część tego społeczeństwa, 

która mieszka na Dolnym Wrzeszczu i szczerze powiedziawszy ja jestem przekonany, że 

ten basen komercyjnie jest do utrzymania. GOS tego nie zrobi po prostu. Nie jest w stanie 

tego zrobić. GOS żyje na planie finansowym i z planu finansowego wydaje pieniądze. Jak 

każda jednostka. To nie można mieć do nich pretensji, ja nawet nie mam pretensji 

wewnętrznie, myślę, że pani radna też nie, bo po prostu one działają w innych realiach.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

A cześć komercyjna, żeby się sam finansował. 

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Żeby finansował operacyjną część, żeby była jasność, żeby finansował operacyjną część, 

bo każdy basen jest minimum milion złotych straty i to też trzeba sobie powiedzieć wprost, 

gdybyśmy mieli tylko niecki basenowe to mamy od 1 do 2 mln zł strat, dlatego GOS musi 

być finansowany. My budując komercyjne części, obudowując to częścią sprzedaży praw, 

szukaniem komercyjnej odsłony tego skrzyżowania to jest 50 000 pojazdów dziennie 

przejeżdża to skrzyżowanie, wierzę w to, znaleźć tam pewne prawa, którymi spokojnie 

powinniśmy dofinansować cały ten projekt i tak wyobrażamy sobie działanie tego biznesu 

i dlatego się za niego wzięliśmy, ale naprawdę to chcieliśmy i zaczęliśmy nasze rozmowy, 

pani Skarbnik to potwierdzi, od Sobieszewa, żeby była jasność my chcieliśmy bardzo 

budować basen tego typu w Sobieszewie.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Ale bardziej potrzebowaliśmy basenu we Wrzeszczu. Taka umowa była.     
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Już na naszej działce, którą państwo dzięki uchwale wnieśliście. Tam nie było aż takiej woli 

na starcie i myślę, że my dopiero jak pokażemy, że we Wrzeszczu to się da zrobić to wierzę 
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w to, że w przyszłości również i miasto zaufa nam i państwo jako radni i będziemy to robić 

również w Sobieszewie.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Co istotne, mówimy o Szkole 49, która jest zaraz przy basenie, będzie przy basenie, ale 

zaraz jest Szkoła 24, niedaleko jest 52, mamy dwa licea XIX i XX więc ten teren jest tak 

fajnie obudowany szkołami, że wykupienie tych godzin na ten jeden basen to będzie mało, 

żeby zaspokoić takie żywe potrzeby tych wszystkich szkół, które są wokół, a ta część 

komercyjna też nie ukrywajmy poszerza wam wachlarz dostępu też dla mieszkańców, 

którzy będą mogli z tego typu usług, o których pan prezes mówił korzystać. Tym bardziej, 

że Wrzeszcz mimo, że ta tkanka się wymienia i jest pod względem zamieszkania już starą 

dzielnicą, a zaraz obok Zaspa, gdzie średnia wieku mieszkańców jest jeszcze wyższa, więc 

myślę, że tego typu obiekt, który będzie również pełnił funkcje rehabilitacyjne jest w tym 

miejscu zdecydowanie wskazany.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Ubytek Startu widać bardzo wyraźnie w tym miejscu. Przez to, że zamknięto basen, zresztą 

myślę, że nie do końca świadomą decyzją Konserwator go zamknął, tak trzeba powiedzieć, 

nie inwestor, inwestor wcale nie był zainteresowany likwidacją.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chciał modernizować.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Chciał go modernizować, ale żeby go zmodernizować potrzebował zmiany planu, czyli 

tego co my chcemy dokładnie wykorzystać, żeby dokładnie wykorzystać ten sam model, 

który robiła pani i tam się nie udało, Konserwator nie zgodził się na zagospodarowanie 

jednej pierzei ulicy i zapytaliśmy panią i powiedziała, że nie zamierza tego basenu 

odbudowywać, nie ma zmiany planu, więc na razie trzyma tą nieruchomość 

niezagospodarowaną.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tam już jest pozwolenie na rozbiórkę.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Jest, ale to też kosztuje, więc ja myślę, że uruchomi pewnie to wtedy, kiedy będzie miała 

pomysł na zabudowę, więc pewnie nie będzie tego rozbierać dla rozbierania.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani radna Czerniewska bardzo proszę.   



13 

 

Radna Katarzyna Czerniewska – członek Komisji 

Chciałam zapytać o tego operatora obiektu. Czy to będzie jeden operator do boisk i 

basenu?  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Boiska są przyszkolne. One są poza tym.  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Od razu odpowiem na boiska jeszcze raz. Boiska prawdopodobnie będą tego rodzaju, tak 

negocjujemy z miastem ewentualną zmianę listu intencyjnego jeśli dojdzie do skutku 

uchwała kierunkowa, że boiska będą naszym zobowiązaniem. To znaczy żeby zrealizować 

to przedsięwzięcie będziemy musieli wykonać boiska dla szkoły i je szkole oddać. Na 

pewno je dzisiaj projektujemy i je zaprojektujemy, bo zleciliśmy badania geologiczne 

całego terenu jeszcze raz ponownie, więc my wykonujemy prace przygotowawcze, 

zakładamy, że jeśli uzyskamy pozwolenie na budowę i będzie podpisane porozumienie i 

będzie zgoda na wniesienie aportem gruntu to my tę część, która jest wydzielona jako 

szkolna i będzie objęta terenem jako teren szkolny, a dzisiaj będziemy działali na umowie 

użyczenia od miasta, nie od szkoły, udało się wreszcie, właśnie to jest przyczyna dlatego 

to tak długo trwało, musieliśmy przekonać się wzajemnie, że nie chcemy odebrać nikomu 

tego terenu, żeby wygasić tam trwały zarząd szkoły. Udało się wreszcie przekonać 

dyrekcję, że jest dobry kierunek i wierzę w to, że na koniec września oddamy szkole boiska. 

Nie będziemy tam operować. Nie chcemy nimi operować. To jest teren szkolny i szkoła 

sobie po prostu na nim będzie swoje zajęcia realizowała.   
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chciałem jeszcze uzupełnić, pan prezes nie wspomniał, mówił o trudnościach w 

projektowaniu tych boisk i basenu, ale tam było kilka propozycji, były wnioski o 

pozwolenie na budowę, odwoływali się okoliczni mieszkańcy, którzy twierdzili, że boiska 

będą generować im hałas i przeszkadzać w normalnym funkcjonowaniu. Dodatkowo też 

tam jest problematyczna droga pożarowa, która biegnie w taki sposób, że też koliduje z 

pomysłami, które się tam pojawiały, więc tam było bardzo dużo takich rzeczy do 

pogodzenia i też dziękuję panu prezesowi, że podjął się tych mediacji, bo myślę, że gdyby 

nie to to byśmy jeszcze długo, długo czekali na realizację zarówno boisk jak i basenu. Pani 

radna Strzelczyk bardzo proszę.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

To jest obok terenu Gedanii. Te boiska tak jak patrzę na plan to jest na terenie szkoły. 

Gdzie dokładnie te boiska mają powstać?      
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wyjaśnił, gdzie mają powstać boiska, gdzie jest bryła basenu, droga przeciwpożarowa, 

wjazd podziemny do basenu.  



14 

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. 

Mamy koncepcję, więc jestem w stanie pokazać jak ona wygląda, koncepcja, która jest 

zatwierdzona.  

Następnie pokazał, gdzie są planowane boiska, plac zabaw dla dzieci, wjazd do garażu, 

basen, zabudowa komercyjna. Wjazd jednokierunkowy. Podziemny parking, bo bez 

parkingu nie byłoby możliwości wybudowania części komercyjnej. Pokazał następnie 

gdzie są tereny Gedanii sąsiadujące.  

Parking będzie podziemny i naziemny i będzie 107 miejsc.  

Powiedział: z punktu widzenia mieszkańców to też jest wartość dodana, bo tam nie ma 

nadmiaru miejsc postojowych w okolicy. Szczerze powiedziawszy w układzie nocnym te 

miejsca mogą być bardzo atrakcyjne. Myślę, że znajdziemy jakieś pakiety za niedużą 

odpłatność tak jak to jest chociażby przy Forum Gdańsk, żeby były w nocy użytkowane dla 

mieszkańców.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy ktoś z państwa radnych ma jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1588. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Nawrę – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru 

Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1588. (Opinia nr 60-02/454-12/2023) 
 

PUNKT – 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia programu 

osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 – druk nr 1567. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.64.2023). 

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, projekt uchwały dotyczy przyjęcia Programu osłonowego 

Korpus Wsparcia Seniorów. Przyjęcie programu osłonowego warunkuje nam możliwość 
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skorzystania ze środków ogłoszonego przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej 

programu Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2023. Jest to kontynuacja, w poprzednich 

latach realizowaliśmy również Korpusy Wsparcia Seniorów. Po raz pierwszy został 

uruchomiony po wybuchu epidemii jako wsparcie dla tych seniorów, którzy zostali w 

domach i mieli trudność z zaspokojeniem swoich podstawowych potrzeb codziennych. 

Ten program został utrzymany w bardzo podobnej formie. Tak naprawdę w ramach tych 

działań można seniorom powyżej 65 roku życia udzielić takiej pomocy w zakresie 

organizacji wolontariatu przy realizacji np. zakupów, recept, pomoc w dotarciu na wizytę 

lekarską czy też paczek okolicznościowych, zrobienia zakupów przy czym koszt zakupów 

jest po stronie seniora. Tutaj jest tylko usługa wolontariusza. Nie mamy jeszcze środków 

jakie w tym roku miasto Gdańsk mogłoby otrzymać. W tamtym roku otrzymaliśmy 

1 108 000 zł. W tym roku zawnioskowaliśmy o niższą kwotę, ponieważ po raz pierwszy 

pojawiła się konieczność wniesienia nakładu własnego w wysokości 20% całkowitych 

kosztów, więc zawnioskowaliśmy o 830 000 zł ponieważ tyle jesteśmy w stanie wnieść 

wkładu własnego z tych środków gminnych, które wydatkujemy na inne zadania 

skierowane do tej grupy docelowej. Jest taka możliwość. W tamtym roku z programu 

osłonowego skorzystało 3 913 seniorów. Wydaje nam się, że ta forma wsparcia dla 

seniorów jest potrzebna. Uzupełnia dotychczasową ofertę, co prawda głównie skupia się 

na uruchomieniu wolontariatu w zakresie tych czynności codziennych, ale seniorzy 

korzystają także proponujemy, żeby taki program osłonowy przyjąć i o środki z programu 

wnioskować.     
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Gdzie trzeba się zgłosić, żeby skorzystać z tej oferty?  
 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Jest infolinia uruchomiona. Też można się zgłosić do MOPR-u, do CPS-u i jak już 

otrzymujemy środki to zawsze bardzo szeroko o tym informujemy. Na razie jesteśmy na 

tym etapie, że musimy przyjąć program osłonowy, a później zobaczymy jakie środki 

zostaną nam przyznane i wtedy bardzo szeroko informujemy, także nie ma problemu, 

raczej to zainteresowanie jest i seniorzy, którzy … tak jak mówię, to jest ta pomoc 

niezwiązana z jakąkolwiek formą finansowania, więc to naprawdę ci, którzy potrzebują tej 

dodatkowej pomocy w takiej obsłudze, dostarczeniu, posiłków np. dowożonych czy 

zrobieniu zakupów, ale tak, jest zainteresowanie, więc chcemy z każdej formy skorzystać.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czy wszystkie osoby, które się zgłoszą jesteśmy w stanie ich objąć pomocą?  
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Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

W poprzednich latach tak było. My szacowaliśmy kwotę na ilość mieszkańców powyżej 65 

roku życia i o taką kwotę wnioskowaliśmy i wszyscy, którzy się zgłosili uzyskali pomoc. 

Tutaj nie było żadnych ograniczeń.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję bardzo. Nie widzę więcej pytań. Przechodzimy do głosowania.   

 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1567. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Chomiuk – Dyrektorkę Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie 

- 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1567. (Opinia nr 60-02/455-13/2023) 
 

PUNKT – 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia zadań, 

na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 roku – druk nr 1577. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.74.2023). 

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, projekt uchwały dotyczy podziału środków z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Co roku na podstawie 

algorytmu jest podział takich środków na powiaty i później te przyznane nam środki, to 

jest kompetencja Rady Miasta, właściwie Rady powiatu, ale w sytuacji Gdańska jest to Rada 

Miasta Gdańska, na jakie zadania jakie kwoty powinny być przeznaczone. My co roku 

proponujemy ten podział środków na podstawie analizy poprzednich lat czyli na te 

zadania, na które było największe zainteresowanie, największy popyt albo największa 

potrzeba lub tam, gdzie musimy zgodnie z przepisami prawa te środki podnieść np. wzrost 

stawki na utrzymanie uczestnika warsztatów terapii zajęciowej. W tym roku też jest wzrost, 

więc musimy tutaj podnieść na tych działaniach skierowanych na warsztaty terapii 
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zajęciowej. Mogę powiedzieć dla państwa, żebyście mieli orientację na jakich środkach 

zwiększamy, na jakich zmniejszamy w skrócie, w ogóle mamy wzrost środków na 

rehabilitację społeczną. W tym roku łącznie jest to na samą rehabilitację społeczną, czyli 

to co jest po stronie Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, ponieważ jest jeszcze zadanie 

z Powiatowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych realizuje również 

Gdański Urząd Pracy i my mamy prawie 12 mln na rehabilitację społeczną. To jest wzrost 

ponad o 1 mln zł w stosunku do poprzedniego roku. Jeżeli chodzi o podział tych środków 

to proponujemy zmniejszyć, będę szła po kolei jak zadania mam rozpisane, zmniejszyć o 

100 000 zł środki przeznaczone na dofinansowanie uczestnictwa w turnusach 

rehabilitacyjnych. Tutaj proponujemy nieznaczne zmniejszenie planu z uwagi przede 

wszystkim na potrzeby w innych zadaniach, ale też w zeszłym roku właściwie wszystkie 

zadania, wszystkie wnioski były realizowane. Nie we wszystkich zadaniach jest, że jesteśmy 

w stanie dofinansować wszystkie. Tutaj akurat raczej tak to się odbywało. Natomiast 

chcielibyśmy zwiększyć o 60 000 zł środki na likwidację barier architektonicznych. Tutaj 

oczywiście głównie jest to podyktowane wzrostem cen w tym czy artykułów budowanych 

czy też kosztów remontowych, a tego dotyczy to zadanie. Tutaj zwiększenie. Zwiększenie 

o 25 000 zł środków przeznaczonych na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 

rehabilitacyjny,  zwiększenie o największa kwotę, bo o 759 560 zł środki przeznaczone na 

dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i tutaj tak naprawdę my 

dopłacamy do tych zleceń, które są z Narodowego Funduszu Zdrowia, ponieważ tutaj jest 

duży wzrost, więc my musimy też adekwatnie wzrost zaplanować. Zwiększenie o 49 842 zł 

środków na dofinansowanie organizacji sportu, kultury, rekreacji, turystyki osób z 

niepełnosprawnościami. Dofinansowujemy tutaj zazwyczaj zlecamy organizacjom 

pozarządowym działania i takie 4 różne organizacje zazwyczaj z tych środków u nas 

korzystają. 20 000 zł również na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla 

instytucji oraz osób prowadzących działalność gospodarczą. Też jest taka możliwość jeżeli 

ktoś zatrudnia osoby z niepełnosprawnościami. Zmniejszamy o 198 318 zł środki na 

zadania zlecone z zakresu rehabilitacji społecznej. Tutaj też wzrost tak jak mówiłam 

jeszcze wynikający ze zmiany stawki na utrzymanie uczestnika w warsztatach terapii 

zajęciowej. Tutaj jest wzrost o 115 zł na uczestnika, czyli z 2308 zł mieliśmy 

średniomiesięczny koszt na uczestnika, a teraz mamy 2423 zł. Tak jak mówię te propozycje 

my zawsze co roku opieramy o analizę tych wniosków, które mieliśmy na poszczególne 

zadania w poprzednich latach i tylko to warunkuje te propozycje, które państwo macie w 

uchwale. Bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie.       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam dwa pytania. Pierwsze pytanie, Dyrekcyjna 5, tam, gdzie jest przyznawanie 

świadczeń.  
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Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Jeżeli pani pyta o Miejski Zespół Orzekania o Niepełnosprawności to nie jest kompetencja 

MOPR-u.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli z tego funduszu środki nie są przeznaczane.  

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Tam jest orzecznictwo.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale to jest poza miastem.  

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

To orzecznictwo jest w ramach miejskiej działalności, ale z PFRON-u środków nie ma. To 

jest tak naprawdę zadanie realizowane poprzez miasto, to jest zadanie zlecone ze 

środków Wojewody. Miasto ma prawo i dokłada, bo Wojewoda ma środki, ale by nie 

starczyły na bieżące realizowanie tegoż orzecznictwa. Ale z PFRON-u nie uda się 

wykorzystywać tych środków.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

A z PFRON-u np. takie rzeczy jak w innych miejscach takich trudno dostępnych, bo np. na 

Zaspie, Gdańsk zaspa mamy takie miejsce, gdzie nie ma … Gdańsk Zaspa tam jest taki 

wiadukt w ul. Braci Lewoniewskich, w ubiegłym roku pisałam interpelację, żeby tam windę 

zainstalować, bo tam są tylko schody do wejścia na drugą stronę do grunwaldzkiej czy na 

peron i to miejsce, o którym mówię to jest takie miejsce, to nie jest teren PKP, czy SKM-ki 

tylko to jest teren miasta i jest ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy, natomiast są bardzo strome 

schody do tego, żeby się dostać do peronu czy na drugą stronę przejść Braci 

Lewoniewskich, dlatego się zastanawiam czy z tego funduszu tego typu rzeczy są 

finansowane?  

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku  

Z tych zadań nie, dlatego że te zadania tak jak je przeczytałam one dotyczą albo osób 

fizycznych czyli po prostu mieszkańców i mieszkanek. W jednej sytuacji mogą skorzystać 

przedsiębiorcy, którzy zatrudniają osoby z niepełnosprawnościami i mamy zadania 

zlecone organizacji, ale to też na konkretne działania, to tak naprawdę na takie działania 

aktywizujące, czyli zazwyczaj są jakieś wydarzenia realizowane. Co do zasady Państwowy 



19 

 

Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych ma również inne programy. To nie są 

wszystkie. Tutaj akurat mówimy o tych, które są dzielone algorytmem powiaty i dotyczą 

tych konkretnych zadań głównie skierowanych po prostu do mieszkańców i mieszkanek, 

czyli osób indywidualnych fizycznych i tak jak mówię do organizacji pozarządowych i tych 

przedsiębiorców, w tym jednym zadaniu.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Taka winda, o której mówię to z jakiego funduszu może być dofinansowana? Jakiś 

państwowych, Marszałka?  
 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku  

Czasami z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych też można 

pozyskać, też gmina może pozyskać, ale to jest jakby w ogóle poza tym, bo PFRON ma 

równe swoje programy i różne zadania.     
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Wydaje mi się, że takie inwestycje Marszałek prowadzi.  
 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Czasami są też ogłoszone konkursy i można też w nich złożyć na inwestycje.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli jest program, z którego miasto może spróbować takie pieniądze pozyskać?  
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Może. Pozyskaliśmy samochody, tylko że to są działania, które pojawiają się jak to 

programy ad hoc lub też dysponentem niektórych rzeczy jest z PFRON-u Marszałek tak jak 

jesteśmy dysponentem tych środków, o których pani dyrektor mówi tych dla osób 

fizycznych na usprawnienia w domu czy na inne działania tak Marszałek albo Ministerstwo 

jest dysponentem środków na działania grubsze i wtedy oni ogłaszają inwestycyjne 

nazwijmy to wtedy oni ogłaszają swoje konkursy, natomiast to nie jest tak stałe działanie 

jak to nasze skierowane dla osób indywidualnych.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Do kogo ja się mogę zwrócić w takim razie?  
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Do WPI. Czasami korzystaliśmy. Windę w muzeum wybudowaliśmy. Czy domy pomocy 

społecznej też wyposażaliśmy w różnego typu sprzęty i urządzenia z PFRON-u. Problem 

jest taki, że te konkursy pojawiają się chyba w kwietniu i maju i termin realizacji inwestycji 
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jest do końca rozliczenie i to jest największa przeszkoda, żeby realizować inwestycję, 

czekać z nią na uzyskanie dotacji i później szybko ją skończyć do końca roku. to jest bardzo 

trudne i duże inwestycje po prostu…    
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Uzgodnienia a PKP będą trwały wieki.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Teren nie należy do PKP, to jest akurat na terenie miejskim.  
 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Tak jak pani Skarbnik mówi my w tamtym roku mieliśmy środki, które mogliśmy 

przeznaczyć na likwidację barier architektonicznych w dziennym domu pomocy i w 

środowiskowym domu na Sterniczej i nie skorzystaliśmy z tych środków, ponieważ po 

prostu nie zdążyliśmy, także mimo, że nam się udało pozyskać środki, bo złożyliśmy i 

akurat dostaliśmy, bo jest zawsze w formule konkursowej, tak inaczej niż tu, bo algorytm 

jest co roku i wiemy, że otrzymamy te środki, o których ja tu mówię, ale to są inne. 

Natomiast tam otrzymaliśmy środki i po prostu nie zdążyliśmy, a jeżeli już wchodzi w grę 

Konserwator, a tam też wchodził Konserwator, więc nawet nie byliśmy w stanie zrobić, bo 

jeszcze chcieliśmy zrobić podjazd, więc nawet podjazdu w tym terminie nie zdążyliśmy 

zrobić, bo tyle trwały uzgodnienia. My podjęliśmy próbę, bo stwierdziliśmy, że 

spróbujemy, może się uda i niestety się nie udało, ale w ostatniej chwili te środki po prostu 

na inny cel przenieśliśmy, także one się nie zmarnowały, ale to jest bardzo trudne tak jak 

pani Skarbnik mówiła i też jeżeli się pojawiają te konkursy i jest ten krótki okres, bo to są 

po prostu inwestycje, musi być dokumentacja projektowa oczywiście, potem 

postępowanie.   
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To jest trudne źródło finansowania. Najczęściej jakieś podnośniki, coś co jest szybką akcją 

kupienie, zamontowanie to wtedy tak. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tu już jest za skomplikowane.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pozwolenie na budowę.  
 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Z każdych środków zawsze próbujemy skorzystać. Mamy taką zasadę, że zawsze 

podchodzimy, ale różnie jest z możliwością właśnie w realizowaniu.  
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Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wracamy do druku.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Chciałby zapytać o te organizacje pozarządowe, czy to jest tak, że tych podmiotów jest tak 

dużo, że walą oknami i drzwiami i chcą realizować te zadania publiczne? Czy wręcz 

odwrotnie jest i jest problem? Czy to są zawsze te same organizacje?  

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Tu mamy dość stałych realizatorów. Tu jest Polski Związek Emerytów i Rencistów. Takie 

stowarzyszenie Solidarność, Amazonki i stowarzyszenie aktywny Senior. To tak mamy 

współpracę taka stałą i zazwyczaj to są wydarzenia.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

I wszyscy otrzymują pieniądze?  

 

Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 

Gdańsku 

Tak. Staramy się tyle planować ile widzimy, że jesteśmy w stanie, ale też dlatego tak 

podchodzimy do tego zawsze analitycznie, żeby nie było tak, że jakiś środków gdzieś 

będzie stanowczo za mało, a gdzieś właśnie będziemy mieć problem z realizatorem, więc 

staramy się to analizować. Zresztą tu już mamy doświadczenie wieloletnie, bo to jest taki 

stały program.   
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1577. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Chomiuk – Dyrektorkę Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie 

- 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1577. (Opinia nr 60-02/456-14/2023) 

PUNKT – 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Szczegółowego Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 

Gdańska na rok 2023 – druk nr 1569. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.66.2023). 
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: dzień dobry, ten projekt uchwały jest uchwałą zmieniającą Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

W tym momencie podnosimy korzystając z niewykonania za zeszły rok sięgającego 

4 645 000 zł w tym 3 640 000 zł z zakresu przeciwdziałania uzależnieniom oraz 1 mln zł z 

tzw. małpkowego, czyli czegoś co weszło jako nowe źródło finansowania rozwiązywania 

problemów alkoholowych w zeszłym roku odtwarzamy w roku bieżącym te środki i z tych 

kwot przeznaczamy przede wszystkim na zwiększenie wynagrodzeń realizatorów zadań, 

czyli mamy w tym obszarze wiele umów wieloletnich o co organizacje pozarządowe przez 

lata się ubiegały wychodząc naprzeciw robimy od jakiegoś czasu umowy wieloletnie, 

tymczasem sytuacja odmiennie od lat poprzednich jest taka, że umowy wieloletnie stały 

się nieopłacalne. To co kiedyś było zabezpieczeniem dla NGO-ów jest problemem, więc 

wychodząc temu naprzeciw staramy się tutaj mniej więcej ok 10% podwyżek na kosztach 

wynagrodzeń dla realizatorów, bo też w tym programie gro realizatorów to są osoby 

psychologowie, psychoterapeuci, terapeuci uzależnień. To jest rynek, który w tym 

momencie też mocno przechodzi do sektora prywatnego osoby po okresie covidowym 

nastąpiła duża aktywność w korzystaniu przez osoby fizyczne po indywidualne z tych 

usług i my przestajemy być konkurencyjni, w związku z tym trzeba dbać o zwiększenie dla 

nich wynagrodzeń. I tak jesteśmy niżsi niż rynek indywidualny, ale żeby realizatorzy nie 

stracili pełnego obłożenia realizacji zadań wchodzimy i to jest jakby nasza główna bolączka 

i temu staramy się przeciwdziałać. Wchodzimy też w realizację programu ProfiKultura 

służącemu profilaktyce uzależnień behawioralnych czyli tych uzależnień nowoczesnych od 

korzystania z Internetu i innych współczesnych mediów, też za pośrednictwem instytucji 

kultury. To jest spora nowość, 900 000 zł przeznaczone na to działanie. To jest działanie 

dość innowacyjne w skali kraju. Miejmy nadzieję, że to nam będzie dobrze działało. 

Podsumowując. W tym momencie program sięgnie do 25 mln zł, a ponieważ są to środki 

znaczone to stąd taka próba działania innowacyjnego. Oprócz tego wspieramy tutaj już 

nieobecną panią dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w działaniach z tego 

zakresu zwiększenia pomocy specjalistycznej, terapeutyczną, psychologiczną dla dzieci z 

pieczy zastępczej. Też mamy tu zaplanowane działanie terapeutyczne dla klientów domów 

pomocy społecznej, a także wzmocnienie zadań z obszaru przeciwdziałania przemocy. 

Myślę, że to są te główne, interesujące nas działania. Zapewniamy też, zabezpieczamy 

wynagrodzenie dla członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

które zawsze zabezpieczamy w drugiej kolejności do pełnej kwoty, bo wiadomo, że w 

trakcie roku są zwiększenia na programie. Wiadomo, że te 25 mln zł jest wynikiem 
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pochodnej spożycia, także tak do końca nie ma się z czego cieszyć. Staramy się 

wykorzystywać racjonalnie te wnioski, a z drugiej strony rzeczywiście koszty realizacji 

zadań są wzrastające, więc staramy się nagle konkurencją dla rynku prywatnego, czego 

jeszcze parę lat temu nie było.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję, powiedział: teraz dostać się do lekarza specjalisty od chorób 

psychicznych to często graniczy z cudem.  
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Covid zadziałał tutaj z jednej strony pozytywnie wśród mieszkańców jeżeli chodzi o pomoc. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Teraz tej pomocy zaczyna brakować.  
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

Teraz tej pomocy zaczyna brakować i staramy się temu, przynajmniej w tym momencie to 

wychodzić naprzeciw w programie ochrony zdrowia psychicznego, a w tym staramy się, 

żeby realizatorzy nam nie uciekli.     
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czy w tym programie macie lekarzy psychiatrów też? Czy tylko psychologów i terapeutów?  
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Psychologów, terapeutów, psychiatrów tylko uzupełniająco np. Wojewódzki Ośrodek 

Terapii Uzależnień. Też szpital MSWiA jest też oddział leczenia, gdzie trafiają przypadki po 

toksykologii, gdzie są próby samobójcze najczęściej, albo przedawkowania i dzieciaki 

zostają, bo najczęściej dzieciaki, nie oszukujmy się, zostają tam na dłużej i kończy się 

finansowanie NFZ-owskie, bo ma ono jakiś określony okres i zasięg i my tam dokładamy 

także do tego, żeby mogli na tym samym oddziale przebywać dłużej, albo potem w 

systemie dziennym przychodzić na dalsze zajęcia z psychiatrami. Dosłownie naprzeciwko 

Kartuskiej 5 jest szpital MSWiA i tam też jest oddział toksykologii i tam też są psychiatrzy. 

To głównie opieramy się na psychologach i terapeutach, bo nie jesteśmy w stanie stanowić 

konkurencji dla NFZ-tu, ale tak, też ich tutaj mamy w tym programie.   
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1569. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 



24 

 

Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1569. (Opinia nr 60-02/457-15/2023) 
 

PUNKT – 6 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zapewnienia na 

terenie Miasta Gdańska warunków do osiedlenia się na czas nieokreślony rodzinie 

polskiego pochodzenia repatriowanej z Kazachstanu – druk nr 1570. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.67.2023). 
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: w tym roku jak zresztą w większości lat wnosimy o zobowiązanie się do 

zapewnienia warunków do osiedlenia rodzinom polskiego pochodzenia z Kazachstanu. 

Mamy tutaj 4 rodziny wskazane, wybrane spośród tych, które się do nas zgłosiły takie 

rokujące możliwość adaptacji do naszych warunków i możliwości także prawdopodobnie 

odnajdą się w naszej rzeczywistości czy zawodowej czy społecznej. Będziemy zapewniać 

im z zasobów komunalnych odpowiednie lokale mieszkaniowe, umowy na czas 

nieokreślony, pomoc finansową na zagospodarowanie się i udzielenie pomocy w 

uzyskaniu zatrudnienia. Nawet w obecnej chwili jeszcze zeszłoroczne rodziny, zaproszone 

w zeszłym roku w związku z opóźnieniami technicznymi, które przybyły dopiero w marcu 

właśnie się osiedlają w nowych mieszkaniach. Rodzina np. pani, która koordynowała 

działania repatriacyjne w Kazachstanie właśnie zdecydowała się także przenieść do Polski, 

także to ładnie działa. Już 60 rodzin podczas trwania do lat 90-tych tego projektu osiedliło 

się w Gdańsku i w większości zdecydowanie tu się po prostu odnajduje w naszej 

rzeczywistości, także zawodowej.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały i 

powiedział, że cieszy się, że kolejne druki wpływają, a następnie z uwagi na brak głosów w 

dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 

projektu uchwały zawartego w druku nr 1570. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 

Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1570. (Opinia nr 60-02/458-16/2023) 
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PUNKT – 7 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Pomorskiemu w formie dotacji celowej na zakup 

aparatury, sprzętu i wyposażenia medycznego dla podmiotów leczniczych 

funkcjonujących na terenie Miasta Gdańska, dla których podmiotem tworzącym 

jest Samorząd Województwa Pomorskiego – druk nr 1552. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.49.2023). 

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: tak jak w zeszłym roku prosimy o udzielenie pomocy finansowej województwu 

Pomorskiemu w formie dotacji celowej w kwocie 1 500 000 zł. Te środki mają być 

przeznaczone na wyposażenie, sprzęt i aparaturę medyczną na potrzeby podmiotów 

leczniczych, dla których podmiotem założycielskim jest Samorząd Województwa. Jak 

wiadomo Miasto Gdańsk nie jest podmiotem właścicielskim w stosunku do szpitali na 

terenie miasta Gdańska. Tutaj właścicielem jest w większości Samorząd Województwa i 

żeby wspierać ich działanie od lat kilku przekazujemy im środki na zakupy. W tym 

momencie utrzymując zeszłoroczną kwotę 1 500 000 zł. W zeszłym roku środki poszły do 

Copernicusa, do szpitala Dziecięcego na Polankach, do Centrum chorób Zakaźnych i 

Gruźlicy i do Pogotowia Ratunkowego. Tu jeszcze będzie zawarte oddzielne, jeżeli uchwała 

zostanie przyjęta, podpisane będą oddzielne porozumienia uszczegóławiające zasady 

udzielenia tej pomocy. Środki jak wiadomo rozchodzą się, bo to szpitale zawsze mają 

swoje potrzeby. Na pewno by chciały jeszcze więcej.    

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1552. 

 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 

Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1552. (Opinia nr 60-02/459-17/2023) 
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PUNKT – 7A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej miastu Gaziantep w Turcji – druk nr 1587. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.84.2023). 

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: wnioskujemy o udzielenie z budżetu Gminy Miasta pomocy rzeczowej dla 

miasta Gazantiep w Turcji w postaci zakupu i przekazania materiałów opatrunkowych, 

lekarstwa, artykułów higienicznych, żywności oraz artykułów dziecięcych na rzecz miasta 

poszkodowanego podczas trzęsienia ziemi z dnia 6 lutego. Tutaj wnioskujemy o 

dofinansowanie w kwocie 50 000 zł. Taką samą kwotę, to jest trochę działanie w skali 

metropolii, ta kwota nie jest wysoka, ale powiedzmy, chodzi o pewną symbolikę wsparcia. 

Podobną kwotę także przekazała Gdynia, Sopot, a Samorząd Województwa kwotę w 

wysokości 150 000 zł. Pozostajemy jakby w tej samej formule pomocy rzeczowej 

korzystając z przepisów o możliwości wspierania innych samorządów w tym również 

zagranicznych. Uzasadniać specjalnie potrzeby takiej nie ma sensu.     

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, 

powiedział, że też w 2001 roku uzyskaliśmy dużą pomoc od społeczności zagranicznej, 

kiedy nawiedziła nas powódź. Wiemy też, że pomoc z zagranicy przychodziła, kiedy spaliła 

się hala na terenie stoczni, więc myślę, że ten gest symboliczny, ale warto wykonać, tego 

typu wsparcie należy przekazać.   

 

Następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1587. 

 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 

Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1552. (Opinia nr 60-02/460-18/2023) 
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PUNKT – 8 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w 2023 roku – druk nr 1566. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.63.2023). 
 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: jak co roku musimy podjąć tą uchwałę, czyli program na dany rok 

kalendarzowy. Z istotniejszych zmian, które nastąpiły w porównaniu do poprzednich 

programów to jest kwestia określenia gospodarstwa rolnego na potrzeby ewentualnie 

wyłapywania zwierząt gospodarskich. Dotąd się to nie wydarzyło w historii miasta, 

natomiast jest to zalecenie wynikające po kontroli NIK-u, stąd też musimy to wpisać i to 

poprawiliśmy. Jeżeli chodzi o kwestie najistotniejsze czyli finansowe związane z realizacją 

tego programu to w ubiegłym roku wydatkowano 4 700 000 zł. W tym roku przewidziane 

jest to 4 950 000 zł, z czego na zadania związane z realizacją programów przez samo 

schronisko planowanych jest wydatkowanie 4 100 000 zł. Na zadania związane z 

Budżetem Obywatelskim jest to 833 000 zł oraz związane zadania z realizacją przez 

Wydział Środowiska i to jest 55 000 zł. Bardzo proszę o pozytywną opinię.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

To jest program realizowany przez schronisko. Co jest w tej kwocie?  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

To są wszystkie zadania związane po prostu ze wszystkimi działaniami schroniskowymi, 

czyli mówimy tutaj o wynagrodzeniach, utrzymaniu pracowników, ale tez wszystkie 

zadania związane z leczeniem, utrzymaniem, karmieniem, sterylizacją, kastracją psów, 

kotów, działaniami adopcyjnymi czyli tak naprawdę pakiet.   

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Remonty są w tym też?  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Tak, też są działania związane z remontami. Są plany modernizacji schroniska. Jest też 

przewidziana rozbudowa. Tam są duże potrzeby. Plany są też duże i ambitne, natomiast 

też są etapowane.  
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Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli to jest w tej kwocie?  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Tak. Dokładnie tak.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1566. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Olgę Goitowską - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, 

a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, 

przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1566. (Opinia 

nr 60-02/461-19/2023) 

PUNKT – 9 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich 

Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2023 rok – 

druk nr 1557. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.54.2023). 
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: ustawa o finansach publicznych obliguje nas, aby przyjąć co roku uchwałę w 

sprawie jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej. W tym przypadku 

mówimy o dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego Gdańskie 

Nieruchomości i w 2023 roku dotacja przedmiotowa dla Gdańskich Nieruchomości została 

przewidziana jako dopłata do zadań wykonywanych przez ten zakład, w szczególności do 

zadań związanych z remontami lokali, budynków oraz administrowanie nieruchomości 

stanowiących własność gminy Gdańska. Współczynnik tych jednostek kalkulacyjnych 

wynosi 98% dla prawie wszystkich zadań z wyjątkiem jednego, a mianowicie dla 

zagospodarowania nieruchomości niezabudowanych stanowiących własność Gminy 

Miasta Gdańska, w tym zadań z zakresu Budżetu Obywatelskiego i inicjatyw jednostek 

pomocniczych. Tam zaplanowaliśmy dotację przedmiotową stawki kalkulacyjnej do 

wysokości 99% planowanych kosztów.    
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Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Zapytał: czy jest możliwość otrzymania planu remontów na 

nieruchomościach na ten rok jeżeli mamy przekazać tą dotację? 

 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Myślę, że tak, że możemy.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Poprosimy dla Komisji o przygotowanie takiego zestawienia.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dzisiaj na Komisji Polityki były przedstawiane nam listy osób oczekujących i czy to jest tak, 

że jeżeli planowane są remonty to te osoby są przeprowadzane do jakiś lokali, które są w 

dyspozycji miasta, na czas remontu?  

 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Są remonty i remonty. Jeżeli mówimy o remontach pomieszczeń, które są obecnie puste, 

pustostany to nikogo nie musimy przeprowadzać. Jeżeli mówiny np. o rewitalizacji, gdzie 

rewitalizujemy obszar miasta np. na Biskupiej Górce mamy kamienice, w kamienicach 

mieszkają ludzie, korzystamy ze środków z Funduszu Dopłat i tam jest takie zobowiązanie, 

że w momencie korzystania z tych środków w momencie realizacji i wykonywania 

remontów pomieszczenia muszą być wolne prawnie i fizycznie. Czyli musimy te osoby 

gdzieś przeprowadzić. Wtedy wiemy, że będzie realizowany remont, przygotowujemy się, 

znajdujemy im inne lokale na terenie miasta, oferujemy mieszkańcom, żeby się 

przeprowadzili, oni akceptują te miejsca i się przenoszą.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale przenoszą się na stałe, czy na czas remontu?  

 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Generalnie rozmawiamy z nimi w ten sposób, że mogą, jak już spodoba im się to 

mieszkanie mogą w nim zostać, ale mogą wyrazić chęć powrotu do tego lokalu, który 

będzie remontowany, i np. na Biskupiej Górce z 88 remontowanych lokali w ramach 

rewitalizacji na razie tylko 2 rodziny wyraziły chęć powrotu na Biskupią Górkę. Ale jak te 

lokale zostaną wyremontowane mamy całą listę osób oczekujących, będziemy 

proponować osobom, które czekają na listach socjalnych jak i komunalnych.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani radna pamięta ile jest osób oczekujących na mieszkanie komunalne, z Komisji.   
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Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Tam był podział.  
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Bo jeszcze mamy niezrealizowane całkowicie listy z 2021 r. z 2022 i dzisiaj są już kolejne 

listy opiniowane na rok 2023. Jeżeli chodzi o ten rok 2023 to z list socjalnych i komunalnych 

oraz socjalnych i komunalnych pieczy zastępczej łącznie pozytywnie było 

zakwalifikowanych 481 osób, a rekomendujemy mieszkania dla 83 osób z tych wszystkich. 

Reszta osób znajduje się na listach rezerwowych. Gdyby się tak zdarzyło, że odzyskamy 

więcej mieszkań, zostanie więcej wyremontowanych to wtedy będziemy oferować 

osobom, które znajdują się na listach rezerwowych.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Już się z paniami umówiłam, że będę prosiła o wyjaśnienie mi jak te listy są sporządzane, 

ale jeszcze mam pytanie, dlatego, że są osoby, które muszą być, tak jak pani powiedziała 

np. na Biskupiej Górce musiały być wykwaterowane ze względu na to, że był taki szeroki 

remont przeprowadzany i teraz są takie budynki w Gdańsku, które są w bardzo 

nieciekawym stanie, pisałam zresztą interpelację odnośnie jednego z nich Pobiedzisko 18 

i jeżeli to jest drugi stopień pilności wykwaterowania to jak wyglądają budynki w 

pierwszym stopniu pilności? Tam jest dziura w dachu.  
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Trudno jest mi odpowiedzieć na to pytanie. To jest w kompetencjach Gdańskich 

Nieruchomości, ale mogę powiedzieć tak, że rok rocznie inspektorzy techniczni 

zatrudnieni w Gdańskich Nieruchomościach robią przegląd budynków, nie wiem, czy 

udaje im się wszystkie zrobić, ale prawo budowlane dokładnie mówi co jaki czas który 

budynek, lokal musi mieć zrobiony przegląd i tych przeglądów bardzo pilnują i dokonują i 

oni określają, to są specjaliści, którzy mają uprawnienia budowlane, czy nadzoru 

budowlanego i oni sprawdzają to co mają sprawdzić i kwalifikują czy ten budynek, czy ten 

lokal nadaje się jeszcze do zamieszkania przez ludzi, czy nie ma tam zagrożenia zdrowia i 

życia. Jeżeli nie to znajduje się na tym dalszym stopniu pilności jeżeli widzą, że jest jakaś 

potrzeba wykonania remontu. Jeżeli jest już bardzo zły stan techniczny np. zalewane są 

puszki elektryczne i grozi porażeniem prądu np., albo stropy są w bardzo złym stanie, są 

przegniłe to takie lokale kwalifikowane są na pierwszy stopień pilności i my też dostajemy 

taką informację i tworzymy listy, bo te listy, które państwo radni musicie zaopiniować to 

dotyczy tylko tych lokali socjalnych i komunalnych, natomiast te, które są pilnie do 

wykwaterowania ze wzglądu na remonty czy na inwestycje to już są tylko do 

zaopiniowania przez Prezydenta.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli na tych listach nie ma tych osób, które są do wykwaterowania ze względu na pilne 

remonty?  
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Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Nie. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli tylko te osoby, które się starają tak jakby od nowa.        
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Dokładnie.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dobrze. Dziękuję.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Osoba, która zamieszkiwała takie mieszkanie komunalne zmarła. Czy w tym momencie 

jego żona te mieszkanie oddaje do miasta?  
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Żona też mieszkała?  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Tak. Nie była tam zameldowana. 
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Meldunek to jest jakby inna kwestia. Czy jest historia zamieszkiwania?  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Tak, zamieszkiwała.  
 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Każdy przypadek trzeba sprawdzić. Jeżeli państwo np. byli razem zgłoszeni jaki 

współnajemcy to wtedy sprawa jest prosta. Tylko zgłasza się, że nie żyje małżonek i umowa 

jest na jedną osobę.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

A jeżeli nie ma w umowie, trzeba złożyć wniosek o przyznanie praw do lokalu 

komunalnego, administracja robi wywiad czy dana osoba faktycznie tutaj zamieszkiwała, 

pyta sąsiadów, jeżeli są potwierdzone informacje to wtedy takie prawo do lokalu jest 

przyznawane.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Po prostu mam takie zgłoszenie, że mieszkańcy mówią, że te osoby, które miały 

mieszkanie komunalne i kupiły sobie np. mieszkanie własnościowe nie rezygnują z tego 

komunalnego i mają dwa mieszkania. Czy to jest możliwe?  
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Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Do nieprawidłowości dochodzi wszędzie. Jeżeli dostaniemy taki sygnał to sprawdzimy.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Są takie sytuacje.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Osoba, która posiada lokal prywatny nie ma prawa do lokalu komunalnego.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Osoby, które się wzbogacają w tym sensie, że mają to mieszkanie i wynajmują jeszcze to 

mieszkanie, a mieszkają na nowym.  

 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Jeżeli mówimy o konkretnym adresie to poprosimy i to zweryfikujemy.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Lokali komunalnych nie można podnajmować, żeby było jasne. To ma zaspokajać 

potrzeby mieszkaniowe osób, które faktycznie te potrzeby mają i są im te mieszkania 

dedykowane. Pytanie kto jest właścicielem tego nowego mieszkania. Na przykład to 

mieszkanie, mówimy o tym prywatnym jest np. własnością dziecka to formalnie ta osoba 

nie ma mieszkania mimo, że w nim mieszka, a prawnie nie ma podstaw, żeby to 

mieszkanie odebrać.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czyli można na dziecko to mieszkanie przepisać?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To nowe może być dziecka i daje rodzicom do mieszkania. Na bookingu są nasze 

mieszkania komunalne ogłaszane do wynajęcia. Ludzie się wyprowadzają na działki, a 

mieszkania komunalne latem turystom wynajmują. My to analizujemy, więc wiemy.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

I co wtedy? Odbieramy?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Wtedy już jest interwencja. Takie metody wyszukiwania mieszkań też jest stosowane.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czy sprawdzacie po jakimś czasie czy te osoby dalej tam mieszkają? Czy sprawdzacie to?  
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Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Administratorzy mają obowiązek zajmowania się tymi lokalami. Oni są w terenie.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Czy mieszka, czy nie. Czy wyjechał, czy nie.  

 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Muszą dokonywać różnych przeglądów okresowych to też wtedy widzą czy ktoś jest czy 

go nie ma.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jeżeli idą do mieszkania komunalnego i tam mówią, nie ma właściciela to od razu wiemy, 

że … 

 

Pani Anna Trzuskolas – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Wtedy jest rozmowa i wychodzą różne rzeczy.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

To się zdarza i też słyszałem, że takie mieszkania są odbierane. Jest wtedy krzyk, lament. 

Ale też podobnie było z TBS-ami, doniesienia medialne ostatnio były, że pani 

wynajmowała mieszkanie i teraz ona jednak chce tam mieszkać, już nie chce wynajmować 

i ta cała sytuacja prawna.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jeżeli mąż zmarł i żona z nim mieszkała to ma prawo do mieszkania?  

 

Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  

Wszystko zależy co jest w papierach, ale co do zasady tak.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1557. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Trzuskolas – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1557. (Opinia nr 60-02/462-20/2023) 
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PUNKT – 9A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego dróg 

publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane 

z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg – druk nr 1584. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.81.2023). 
 

Pani Barbara Tusk – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni ds. 

Przestrzeni Publicznej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry, zmiana, którą proponujemy wprowadza jedną dodatkową 

stawkę w tej tabeli przypisującej rodzaje zajęcia konkretnych stawek zajęcia pasa 

drogowego. Dotyczy to konkretnie niewielkich pojazdów gastronomicznych. Brzmienie 

tego nowego punktu to stoiska handlowe w formie pojazdów gastronomicznych tzw. 

foodtrucki, rowery riksze, wózki gastronomiczne. Do tej pory tego rodzaju obiekty mieściły 

się w dotychczasowym punkcie drugim, czyli pozostałe stoiska handlowe, pojazdy 

gastronomiczne. Stawka zajęcia pasa drogowego to było 3 zł. Teraz wyciągnąwszy same 

te niewielkie pojazdy gastronomiczne proponujemy podwyższenie tej stawki do 10 zł. 

Wynika to z tego, że akurat tego rodzaju pojazdy, właśnie takie wózki gastronomiczne, 

riksze z kawą np., czy wózki na lody maja bardzo niewielką powierzchnię, powiedzmy jest 

to ok 2 m², więc łatwo sobie przeliczyć, że nawet po przyjęciu tej podwyższonej stawki 10 

zł za m² to dziennie takie 2 metrowy obiekt płaci 20 zł, więc biorąc pod uwagę skalę 

dochodowości takiego biznesu to jest nadal nieodczuwalny, a proporcjonalnie 

rzeczywiście to zajecie pasa jest niewielkie, stąd taka propozycja, aby w przypadku tych 

niewielkich pojazdów zwiększyć tą stawkę, to zajęcie pasa drogowego. Jest to jedyna 

zmiana, która by się pojawiła w tej uchwale.         
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. Powiedział: uważam, że to jest dobry pomysł, gdyż osoby, 

przedsiębiorcy, którzy prowadzą działalność np. w budynku płacą wysokie czynsze, 

podatek od nieruchomości i to moim zdaniem jest nieuczciwa konkurencja i tego typu 

rozwiązanie moim zdaniem też ucywilizuje, ale też czy jakieś kontrole są robione tych 

punktów mobilnych? Widzimy je głównie w strefie nadmorskiej, ale foodtrucki też potrafią 

stawać w takich miejscach, które do tego nie są przystosowane. Mam na myśli np. okolice 

tego mostka w Jelitkowie, gdzie wpływa rzeczka. Tam często jest rozjeżdżany trawnik i  czy 

to w jakiś sposób jest weryfikowane?   
 

Pani Barbara Tusk – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni ds. 

Przestrzeni Publicznej 

Tak, to jest weryfikowane przez pracowników w terenie. W przypadku stwierdzenia 

takiego zajęcia pasa niezgodnego, bez decyzji po prostu, niezgodnego z prawem naliczana 
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jest stawka 10-krotnie wyższa, także w takim momencie ujawnienie, że ktoś nie ma takiego 

zezwolenia dostaje karę 10-krotną do opłacenia.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Pociągnę ten temat, bo chodzi mi o te wszystkie riksze, czy te małe stoiska z kawą, bo oni 

muszą zgłaszać wcześniej, muszą występować do was o zajęcie pasa drogowego i to musi 

być wcześniej zgłoszone i na podstawie tego płacą tą stawkę, a teraz będą płacić tyle za 

dzień. A jeżeli nie to tak jak pani powiedziała będą płacić karę.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Podobnie jak my w kampanii wyborczej występujemy, komitety, o zajecie pasa 

drogowego, dostajemy decyzję i wtedy możemy dokonać czynności wywieszenia 

materiału agitacyjnego.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Czyli ci wszyscy, którzy stoją gdzieś tam nad morzem oni powinni tak naprawdę wszyscy 

mieć zgłoszenie, że jest zajęcie pasa drogowego i w tej chwili dotąd według tych stawek 3 

zł za m². Teraz tylko ich to dotyczy.  
  

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1584. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Barbarę Tusk – Zastępcę Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg 

i Zieleni ds. Przestrzeni Publicznej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1584. (Opinia nr 60-02/463-21/2023) 
 

PUNKT – 10 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1582. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.79.2023). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: tradycyjnie marzec to aktualizacja budżetu, rozliczenie wydatków i 

dochodów za rok poprzedni plus inne dodatkowe zmiany, które się pojawiają albo 

obowiązkowe, albo wynikające z posiadanych środków i też poprosiłam pana Damiana, 
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żeby został, bo jest jedna ważna zmiana nietypowa, wydaje mi się, że dobra. W tej uchwale 

konsumujemy czy zabezpieczamy środki na wcześniej omawiane programy, program 

profilaktyki przeciwalkoholowej czyli uzależnień, wprowadzanie środków pozostałych po 

rozliczeniu zeszłego roku, dotacje dla Gdańskich Nieruchomości, dotacja na zakup sprzętu 

dla szpitali czy zabezpieczenie dodatkowych środków na schronisko, wiec te rzeczy też 

znajdują się w zmianach budżetowych.  

Jeżeli chodzi o zmiany ogólne wprowadzamy do budżetu trzy rodzaje nadwyżek po 

rozliczeniu zeszłego roku i lat poprzednich i tak: wprowadzamy dodatkowe 4,6 mln zł 

zwiększając nadwyżkę budżetową z tytułu projektów unijnych generalnie do kwoty 

6 191 000 zł. Wprowadzamy dodatkowe środki z rozliczenia dochodów i wydatków 

finansowych związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu i tu mówimy 

głównie o opłatach za śmieci i środki alkoholowe. Zwiększamy nadwyżkę, czyli wolne 

środki do kwoty 14 197 000 zł. Wolne środki z rozliczenia budżetu zeszłorocznego 

zwiększmy do kwoty 248 939 000 zł. Tegoroczny budżet bilansowaliśmy już wolnymi 

środkami na poziomie 337 000 000 zł czyli zwiększamy wolne środki o 111 600 000 zł. 

Odtwarzając niewydatkowane zadania głównie inwestycyjne finansujemy je zarówno z 

wolnych środków i uzupełniamy dodatkowym kredytem, właściwie środkami dłużnymi. 

Tutaj ulokowaliśmy w pozycji emisja obligacji zwiększamy zadłużenie o 50 mln zł. Dla 

przypomnienia w zeszłym roku, zeszły rok kończyliśmy z planowanym zwiększeniem 

kredytu o 190 000 000 zł. Tego kredytu nie zaciągnęliśmy i z tego niewykorzystanego 

kredytu odtwarzamy 50 mln zł. Również pojawiają się po stronie wydatków środki 

alkoholowe i z małpek czyli finansowanie zadań w zakresie profilaktyki rozwiązywania 

problemów alkoholowych, przeciwdziałanie narkomanii oraz te finansowane z dochodów 

z małpek wydatki na zadania finansowane z opłat alkoholowych w obrocie hurtowym i tak 

dochody w zakresie zezwoleń na sprzedaż alkoholu to 17 500 000 zł, a łączna wartość 

wydatków to 22 100 000 zł, a jeśli chodzi o małpki to planowane dochody to 4 500 000 zł, 

a wydatki 9 500 000 zł co oznacza, że 5 mln zł mamy z lat poprzednich.  

Jeśli chodzi o zmiany w szczegółach to wydatki i rozchody. Tutaj jest ten moment istotnej 

zmiany. W tabeli nr 4 do zmian w budżecie pojawia się dodatkowa kwota rozchodów i to 

jest pożyczka dla fundacji hospicyjnej na budowę centrum wytchnieniowego przy 

budowanym hospicjum na ul. Kopernika. Fundacja w bieżącym roku kończy budowę. To 

jest kompleks budynków zarówno hospicjum jak i wytchnieniowego. Niestety 

finansowanie tej inwestycji nie spięło się fundacji z powodu rosnących kosztów 

inwestycyjnych. Fundacja pozyskała dofinansowanie unijne, finansuje również ze środków 

własnych. Mimo to zabrakło środków. Fundacja zwróciła się o pożyczkę w wysokości 10 

mln zł. To co nam się udało wygospodarować, ale też zbilansować z możliwościami spłaty 

tej pożyczki to jest kwota 5 mln zł i taką kwotę pożyczki proponujemy i zabezpieczamy w 

projekcie uchwały teraz na marzec. Pana Damiana poprosiłam, żeby został gdyby były 

pytania o szczegóły tej inwestycji.  
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W zakresie dochodów i wydatków zwiększamy plan dochodów budżetu tegorocznego o 

kwotę 33 138 000 zł i na tę kwotę składają się zwiększenie subwencji oświatowej o 

6 728 000 zł. Zmniejszenie subwencji równoważącej o 3 639 000 zł. Z innych poważnych 

zmian to wprowadzenie do budżetu środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska na realizację zadania w ramach programu ciepłe mieszkanie, kwota 1 352 000 

zł. Darowizna fundacji Orlen na dofinansowanie zadania remediacja Szańca Zachodniego 

w Gdańsku w Nowym Porcie. To jest kwota 4 mln zł. Zmniejszamy planowane wpływy z 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi kwota 10 777 000 zł. Jest to niemalże 

równowartość wolnych środków z lat poprzednich. Ta operacja ma na celu utrzymanie 

wydatków na tym samym poziomie, a źródłami finansowania się zamieniają. Zwrot dotacji 

udzielonych w 2022 r. głównie Gdańskim Nieruchomościom kwota łączna 971 000 zł. 

Wpływy środków finansowych z wydzielonego rachunku dochodów własnych 

samorządowych jednostek budżetowych, to są zwykle środki zgromadzone na 

rachunkach szkół, placówek oświatowych kwota 3 115 000 zł. Dotacja z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska Gospodarki Wodnej w Gdańsku na dofinansowanie 

termomodernizacji budynku ul. Biologicznej 1. To jest kwota 100 000 zł. Wprowadzamy 

również wpłaty inwestorów na inwestycje w łącznej kwocie 2 524 000 zł, z czego 1 300 000 

zł to wpłata Centrum Hevelius, 224 000 zł wpłata Flex Gdańsk na układ drogowy ulic Ku 

Ujściu, Kujawska, Chemików i 1 mln zł udział finansowy firmy Lotos Asfalt w kosztach 

modernizacji nawierzchni ulicy Sztutowskiej. Kolejna istotna kwota to dochody 

realizowane przez Gdański Zespół Żłobków kwota 1 900 000 zł wpływy z tytułu 

świadczenia usług opiekuńczo-wychowawczych dzieci wynikające ze zmiany podstaw 

wymiaru opłat za pobyt dziecka w Gdańskich Żłobkach. Wydaje mi się, że taka zmiana była 

w zeszłym roku. Wprowadzamy dotację na projekty unijne, głównie edukacyjne, kwota 

6 377 000 zł. Projekty wymienione są w uzasadnieniu. Wprowadzamy również dochody 

majątkowe kwota 19 509 000 zł. Są to głównie dochody niezrealizowane w roku 

poprzednim, przede wszystkim refundacje w ramach projektów unijnych inwestycyjnych. 

Po stronie wydatków zwiększamy plan o 213 000 000 zł. Najistotniejsze zmiany poza 

wprowadzaniem środków Rad Dzielnic to będzie seria w różnych miejscach zwiększanych 

wydatków na podwyższenie wynagrodzeń w poszczególnych jednostkach i tak w Biurze 

Prezydenta ds. Sportu środki 785 000 zł przeznaczamy na regulację wynagrodzeń w 

gdańskim Ośrodku Sportu. W Biurze Rozwoju Gdańska regulacja wynagrodzeń to kwota 

914 000 zł. W Gdańskim Urzędzie Pracy zwiększamy plan wydatków o kwotę 4 112 000 zł 

wprowadzając środki z dotacji unijnej oraz zwiększamy o kwotę 1 076 000 zł wydatki z 

przeznaczeniem na regulację wynagrodzeń. W Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni 

zwiększamy planowane wydatki o 10 150 000 zł z czego 1 500 000 zł to jest odtworzenie 

wydatków na zadania w ramach Budżetu Obywatelskiego niezrealizowanych w roku 

poprzednim. Pozostała kwota niemal 8 500 000 zł to jest odtworzenie niewydatkowanych 

środków i zasilenie planu wydatków GZDiZ na poszczególne zadania typu utrzymanie 

czystości i porządku na drogach publicznych 1 350 000 zł, utrzymanie terenów zielonych 
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1 339 000 zł, pół miliona na zadania z zakresu lokalnych inicjatyw Rad Dzielnic, 1 350 000 

zł odnowa, modernizacja, remont, naprawa, utrzymanie dróg pod względem technicznym. 

Utrzymanie obiektów inżynierskich kwota 2 100 000 zł. Zarządzanie ruchem 1 500 000 zł. 

300 000 zł utrzymanie obiektów pomnikowych i miejsc pamięci. Na regulację 

wynagrodzeń uzupełniamy budżet GZDiZ kwota 3 257 000 zł. W Hevelianum regulacja 

wynagrodzeń to 442 000 zł. W Wydziale Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

3 500 000 zł to regulacja wynagrodzeń Straży Miejskiej. W Wydziale Gospodarki 

Komunalnej łącznie zwiększony budżet to 15 867 000 zł, z czego część środków to 

zabezpieczenie wkładu własnego na projekty, które uzyskały dofinansowanie unijne i one 

są też wymienione w zmianie w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zwiększenie wydatków 

o równowartość podatku VAT na organizację światowego kongresu rowerowego VELO 

City 100 000 zł. 1 054 000 zł zwiększenie wydatków w ramach gospodarowania odpadami. 

Są to wydatki bieżące na pokrycie kosztów wynagrodzeń pracowników realizujących to 

zadanie oraz wydatki inwestycyjne wydaje mi się, że to są PSZOK-i 401 000 zł. Bieżące 

funkcjonowanie Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego zwiększenie wydatków o 3 289 000 zł 

z przeznaczeniem na pokrycie brakujących środków na energię elektryczną i gaz przede 

wszystkim oraz na materiały budowlane, narzędzia gospodarcze i środki żywności, 

obsługa toalet 1 020 000 zł. Schronisko to zwiększenie wydatków o kwotę 710 000 zł. 

Dotacja przedmiotowa dla Gdańskich Nieruchomości to kwota 10 212 000 zł, z czego 

pokrycie kosztów remontów i konserwacji budynków, o których wcześniej była mowa to 

zwiększenie o 9 077 000 zł. Utrzymanie administrowanych lokali mieszkalnych objętych 

czynszem najmu socjalnego kwota 1 100 000 zł. Ponadto przenosimy środki na 

odtworzenie zadań realizowanych z Budżetu Obywatelskiego. To jest kwota 266 000 zł. 

Projekty unijne realizowane przez Wydział gospodarki Komunalnej to 621 600 zł. 

1 500 000 zł to regulacja wynagrodzeń w Gdańskim Ogrodzie Zoologicznym. 2 900 000 zł 

to zwiększenie dotacji dla Gdańskich Nieruchomości i to jest uwolnienie środków, które 

pozwolą na podniesienie również wynagrodzeń w zakładzie budżetowym, a środki są 

przeznaczane na koszty utrzymania administrowanych lokali mieszkalnych objętych 

czynszem najmu socjalnego. Rozliczenia z gminami Kolbudy, Pruszcz Gdański i gmina 

miejska i wiejska Pruszcz Gdański to 521 000 zł. Rozlicznie niewykorzystanych dotacji z 

roku poprzedniego. W Wydziale Polityki Gospodarczej zwiększamy plan wydatków o 

kwotę 8 683 000 zł z czego 759 000 zł to zwiększenie składki dla Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej na zadania realizowane przez tą organizację i powierzone przez Miasto 

Gdańsk oraz 7 924 000 zł jest to dokapitalizowanie spółki GIS i jest to kwota 

niewydatkowana w roku poprzednim. Jest to kwota odtwarzana. W Wydziale Rozwoju 

Społecznego planowane wydatki zwiększa się o kwotę 27 175 000 zł, z czego 

najpoważniejsze zmiany to wprowadzenie równowartości uzyskanej dodatkowej 

subwencji oświatowej, czyli 6 728 000 zł z przeznaczeniem na zwiększenie planowanych 

wydatków na dotacje dla placówek oświatowych prowadzonych przez inne podmioty niż 

jednostka samorządu terytorialnego. Odtworzenie wolnych środków 4 645 000 zł na 
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realizację zadań w ramach Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. W ramach porozumienia między organizacją a Gminą Miasta Gdańska 

odtwarza się środki w kwocie 1 739 000 zł. Cały pakiet zadań realizowanych z funduszu 

unijnych, na które pojawiły się po stronie dochodów środki i te środki przeznacza się na 

realizację wydatków w ramach tych programów. 1 500 000 zł zwiększenie dotacji dla 

Samorządu Województwa Pomorskiego na zrealizowanie pomocy czyli zakupy 

inwestycyjne dla szpitali. Zabezpieczenie środków w kwocie 3 248 000 zł i są to środki m. 

in. pochodzące z dodatkowych dochodów realizowanych przez te placówki. Zwiększenie 

planowanych wydatków w Gdańskim zespole Żłóbków kwota 1 900 000 zł pochodząca z 

dodatkowych dochodów oraz dodatkowe zwiększenie o 900 000 zł, środki w łącznej 

kwocie 2 800 000 zł przeznacza się na regulacje wynagrodzeń pracowników Zespołu 

Żłobków. Dalej seria zabezpieczenia środków na regulacje wynagrodzeń 1 100 000 zł dla 

pracowników Gdańskiego Centrum Świadczeń, 1 490 000 zł dla Domów Pomocy 

Społecznej Orunia, Ostoja i Polanki, 1 043 000 zł dla pracowników Gdańskich Domów dla 

Dzieci. Kolejna zmiana w Wydziale Skarbu zwiększa się, a właściwie odtwarza się środki w 

wysokości 3 534 000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie przekwaterowania osób z 

mieszkań komunalnych kolidujących z planowaną inwestycją trasy tramwajowej Gdańsk 

Południe – Wrzeszcz. Czyli mieszkańcy zasiedlający mieszkania komunalne, które są 

przeznaczone do rozbiórki albo otrzymają z zasobu komunalnego mieszkania albo 

zostaną takie mieszkania kupione na rynku komercyjnym. W Zarządzie Transportu 

Miejskiego kwota 851 500 zł kolejna zmiana związana z regulacją wynagrodzeń 

pracowników jednostki budżetowej. I cały pakiet zmian w Wydziale Projektów 

Inwestycyjnych, łącznie zwiększamy planowane wydatki o 150 175 000 zł z czego część to 

są dodatkowe środki np. z pozyskania środków na ciepłe mieszkanie kwota 1 352 000 zł. 

Odkupienie nakładów inwestycyjnych od Gdańskich Wód 3 149 000 zł. Spółka 

zainwestowała swoje środki w infrastrukturę miejską i te nakłady odkupujemy po to, żeby 

nie płacić w rekompensacie amortyzacji tych nakładów. Odtwarzamy 152 794 000 zł na 

pakiet zadań wymienionych w uzasadnieniu i to są zarówno środki realizowane przez 

Rady Dzielnic, środki realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego i pozostałe projekty. 

Ostatnie 1 600 000 zł zwiększenie budżetu Wydziału Projektów Inwestycyjnych z 

przeznaczeniem na obsługę procesu inwestycyjnego. To jest głównie też na pokrycie 

ewentualnych regulacji wynagrodzeń Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska. 136 000 zł 

przeznaczone na przebudowę energetycznych układów pomiarowych w placówkach 

edukacyjnych typu Gdański Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego, Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego, Zespół Szkół Kreowania Wizerunku i Szkół Okrętowych, 

ponieważ te węzły nie są nasze, nie możemy korzystać z ceny energii maksymalnej, którą 

mamy zagwarantowaną. Ostatnia pozycja, którą omawiam to środki w wysokości 

3 953 000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie przekwaterowania osób z mieszkań 

komunalnych kolidujących z planowaną trasą tramwajową Gdańsk Południe-Wrzeszcz. 
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Część środków poszło do Wydziału Skarbu, część zostanie przeznaczone dla Gdańskich 

Nieruchomości. Dziękuję.                       
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział: bardzo wyczerpująco, bardzo dużo zmian, ale 

tak zawsze mamy w marcu, kiedy przywracamy środki z zeszłego roku. Ja za każdym razem 

dziękuję pani Skarbnik za to podejście do Rad Dzielnic i za przywracanie tych środków na 

te rzeczy inwestycyjne, bo wiem, że czasami w jednym roku to ciężko je wydać, a niektóre 

Rady po prostu sobie zbierają na coś większego co jest też myślę z pożytkiem dla lokalnych 

społeczności, czasami te budżety nie pozwalają zrealizować inwestycji, albo by pochłonęła 

cały budżet co mija się też z ideą działania. Czy ktoś z państwa radnych ma pytania?   
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Pytań pewnie miałabym mnóstwo, ale pani Skarbnik tak doskonale to przedstawiła, 

zresztą mamy tu wszystko wypisane, tylko mnie zastanawiają te 10 czy 11 mln zł 

niewydatkowanych środków na gospodarowanie odpadami komunalnymi. Pani wiem, bo 

już się o to pytałam wcześniej. W tym roku, bo to w tym roku wejdzie, bo to musi też iść 

do tej samej puli, bo to są znaczone pieniądze. Czy myśmy niepotrzebnie nie podnosili 

stawek dla lokali niezamieszkałych?   

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Na pewno nie. Powiem tak, przygotowując projekt budżetu, a to robimy ok września, 

października szacujemy jakie będą wydatki, jakie mniej więcej dochody, też obserwujemy 

jak schodzą dochody roku, który trwa, czyli zeszłego roku. Zeszły rok jeśli chodzi o dochody 

nie zrealizowaliśmy w pełni zaplanowanej kwoty. Jest niewielka różnica, ale już wiemy do 

jakiego momentu doszliśmy z dochodami. To jest ok 173 000 000 zł i to jest ta wielkość, 

która wydaje się już realna. Byliśmy w trakcie realizacji przetargu na transport odpadów 

komunalnych i Wydział Gospodarki Komunalnej oszacował wartość tego przedsięwzięcia 

czyli kwoty jaka powinna być zarezerwowana po stronie wydatków na rok 2023, czyli w 

zeszłym roku to był przyszły rok i tak bilansowaliśmy, ponieważ wydatki muszą być 

bilansowane dochody taką równowagę złapaliśmy planując dochody na poziomie 

205 000 000 zł. widzieliśmy też, że najprawdopodobniej nie skonsumujemy tych środków 

z lat poprzednich, żeby móc swobodnie rozstrzygnąć przetarg, a to się miało odbyć na 

przełomie grudnia i stycznia zabezpieczyliśmy wydatki mając w głowie, że w razie, gdyby 

dochody były niewystarczające to mamy je czym zastąpić i to się teraz dzieje, czyli nie 

ruszając wydatków kwota po stronie wydatków wydaje się być wystarczająca, 

zmniejszamy planowane dochody, uzupełniamy wolnymi środkami, jednak Wydział 

Gospodarki Komunalnej przeliczając wartość możliwych pozyskania dochodów zarówno 

z terenów zamieszkałych jak i niezamieszkałych wyszło, że nie trzeba podnosić opłat 

mieszkańcom, ale zbilansowanie wydatków wymaga zwiększenia opłat tych obszarów 

niezamieszkałych. Ponadto one były sztucznie zaniżone, bo był maksymalna wartość 
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wynikała z ustawy. One zostały kiedyś obniżone. W tej chwili wróciliśmy do kwoty, która 

była przed ustawą, a nadal ta kwota jest chyba dwukrotnie niższa niż maksymalna 

dopuszczalna dla obszarów niezabudowanych, dlatego dzisiaj bilansując dochody 

możemy pozwolić sobie na to, żeby nie podnosić opłat dla mieszkań, podnosimy opłaty 

dla terenów niezamieszkałych, wracamy tak naprawdę do stawek chyba sprzed 2018 roku 

i wydaje się, że w tym momencie łapiemy równowagę. Jeśli chodzi o rozliczenie środków z 

lat poprzednich to patrząc na realizację wydatków w zeszłym roku to w marcu 

poprzedniego roku wprowadzaliśmy wolne środki na poziomie 22 mln zł, dzisiaj już tylko 

11 mln zł. W związku z tym już zaczynamy zjadać oszczędności z lat poprzednich. Jeszcze 

je mamy, ale tym ruchem w budżecie wygląda na to, że już konsumujemy całą nadwyżkę. 

Jeśli z opłat od terenów niezamieszkałych uda się zrealizować większe dochody to 

wiadomo, że przyszły rok znowu będziemy bilansować wolnymi środkami. Jeśli ich nie 

będzie to …         
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Wiemy co musimy zrobić.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Nie wiem, czy wytłumaczyłam, czy zagmatwałam.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Wytłumaczyła pani, także dziękuję. Mam jeszcze pytanie, bo dosyć pokaźna kwota jest też 

z Wydziału Projektów Inwestycyjnych niezrealizowanych inwestycji. Nawet bardzo 

pokaźna.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jak co roku.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jak co roku. Dochodzimy do ściany, która się nazywa koniec perspektywy unijnej, więc te 

środki niewydatkowane z poprzednich lat tak naprawdę się kumulują i w tym roku mamy… 

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Ale one musza być wydatkowane w tym roku.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Powinny być. Projekty unijne co do zasady powinny być zrealizowane, a na pewno musimy 

wydać wszystkie wydatki kwalifikowalne, czyli ten zakres projektów, który pozwoli nam na 

ściągniecie 100% dotacji wybijających z umów. Są sytuacje, gdzie nie zrealizujemy zakresu 

rzeczowego, ale wydatkujemy wszystkie środki, które powinni byśmy byli wydać, żeby 

uzyskać 100% dotację, a to się zdarza wtedy, kiedy wartość projektu jest znacząco wyższa 



42 

 

niż ta, którą planowaliśmy. Wszystkie projekty termomodernizacyjne tak naprawdę już 

zwielokrotniły swoją wartość, więc to co wydamy to pokryjemy, czyli cały zakres rzeczowy, 

przynajmniej liczebnie rozpoczniemy i powinniśmy odzyskać wszystkie środki unijne. W 

przyszłym roku możemy kończyć te projekty rzeczowo finansując je już ze środków 

własnych.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy mamy jakieś zagrożenie do jakiś inwestycji, że czegoś nie zdążymy z tych unijnych?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak jak powiedziałam możemy nie uzyskać pełnego zakresu rzeczowego. Nie zakończymy 

ich z końcem tego roku.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Mówię czy jest ryzyko, że utracimy środki unijne na jakieś inwestycje?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Wolałabym, żeby tak nie było. Muszę mówić, że nie ma takiego ryzyka i zakładam, że 

wydział, który za to odpowiada pilnuje tego.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani Skarbnik mówiła o 6 mln zł subwencji oświatowej. 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Tak, ale przy zmniejszeniu subwencji równoważącej.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Co to jest ta subwencja równoważąca?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

To jest taka subwencja, która co do zasady jest finansowana z Janosikowego, czyli to jest 

taka pula środków, która jest budowana z Janosikowego, czyli od gmin, które je płacą, a 

później jest rozdysponowywana na gminy, które mają zaburzoną relację dochodów per 

capita. My dostajemy taką subwencję w zakresie chyba zadań gminy, a Janosikowe 

płacimy w zakresie zadań powiatu, więc jesteśmy z jednej strony beneficjentem subwencji 

równoważącej, a z drugiej strony jesteśmy płatnikiem.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy to jest w całości?  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Nie. Jeśli chodzi o pozycje subwencji, nie, to nie jest całość. Tonie jest w całości. To jest 

jakaś część. Bilansowo widzimy, że jesteśmy do przodu, niemniej … 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jaki jest powód obniżenia tej subwencji?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Ministerstwo przeliczyło, zostały przeliczone dochody per capita jeszcze raz, ponieważ w 

momencie, kiedy dostawaliśmy informacje o wysokości subwencji i Janosikowego brano 

pod uwagę dochody z lat 2018-2019-2020, bo wtedy tylko te były w pełni znane. Teraz 

zostały przeliczone, ale według już zakończonych lat o rok się przesunęło i inne lata zostały 

przeliczone stąd z jednej strony zmniejszyła się pula Janosikowego w całości dochodów 

państwa i ta kwota została jeszcze raz przeliczona na wszystkich. Mam rażenie, że 

wszystkie gminy straciły na subwencji rozwojowej, bo przeglądam forum skarbników 

mniejszych i większych gmin to po prostu podniósł się krzyk. Ta pula jest niższa do 

podziału w ramach tej subwencji równoważącej.   

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam pytanie takie konkretnie, bo tutaj mamy tak, zmienia się plan dochodów budżetu 

miasta 2023 r. o 33 138 684 zł. Mnie interesuje to ile rzeczywiście mamy więcej, czy to jest 

jakby bilans tego jakie mamy większe dochody?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Tak, to jest bilans. Te 33 mln zł to tak jak widać, że plus, minus, plus, plus.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Wiec tyle mniej więcej wychodzi. 

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Bilansowo 33 mln zł więcej dochodów, po stronie wydatków też jest podsumowanie i to 

jest kwota 213 000 000 zł zwiększenia, ale ona jest finansowana dodatkowymi dochodami 

i wolnymi środkami z zeszłego roku plus 50 000 000 zł długu, który nam zamyka całość 

wydatków.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Dziękuję.    
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Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1582. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1582.  (Opinia nr 60-02/464-22/2023) 

 

PUNKT – 11 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1583. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.80.2023). 
 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy przedstawiła 

projekt uchwały. 

Powiedziała: szanowani państwo, skonsumowanie zmian budżetu też odbywa się przez 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej i tak w załączniku nr 1 widzimy nowy rozkład 

zarówno kredytów, zwiększa się kwota planowanych dodatkowych kredytów na 

sfinansowanie deficytu budżetowego i jest to kwota 50 000 000 zł. Naprzeciw pani radnej 

wychodzę informując jak się zmienia planowany dług na koniec tego roku z kwoty 2 mld 

54 mln zł uwzględniający też kredyty, których ostatecznie nie zaciągnęliśmy, dzisiaj 

planowany dług z uwzględnieniem wszystkich kredytów jakie mamy zaplanowane to 1 mld 

709 mln zł. Różnica to 345 mln zł pieniędzy między tym co mieliśmy mieć na koniec roku, 

gdybyśmy zaciągnęli wszystkie kredyty w zeszłym roku planowane, a jak wyglądamy dzisiaj 

patrząc jak skończyliśmy rok poprzedni. Pojawiają się też wolne środki z poprzedniego 

roku i lat poprzednich i tak pierwotnie mieliśmy 137 mln zł, dzisiaj mamy 253 mln zł wolne 

środki plus nadwyżki z lat poprzednich 20 mln zł, czyli 273 mln zł wolnych środków, które 

finansują nam częściowo deficyt operacyjny, a ten też zwiększa się z kwoty 37 mln zł do 

174 mln zł. Czemu deficyt operacyjny się zwiększa? Dlatego, że zwiększamy planowane 

wydatki, które są finansowane wolnymi środkami z lat poprzednich, czyli projekty unijne, 

gdzie dostaliśmy dochody w zeszłym roku, a w tym roku finansujemy. One nie są 

dochodami tylko wolnymi środkami, a deficyt operacyjny to jest różnica między 

dochodami bieżącymi, a wydatkami, więc jak rosną wydatki bieżące, a pokrywamy je 

wolnymi środkami to deficyt operacyjny nam się zwiększa. Tylko tyle, że nie jest to 
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niebezpieczna sytuacja, jest dozwolona prawem, ale jest niepożądana, lepiej mieć 

nadwyżkę operacyjną. To jeśli chodzi o załącznik nr 1, czyli parametry ogólne. Jeśli chodzi 

o zmiany, które wprowadzamy w zakresie planowanych szczegółowo dochodów i 

wydatków to w uzasadnieniu dochody majątkowe, unijne w bieżącym roku wzrastają o 

20 152 000 zł, w 2024 r. 12 474 000 zł i w 2025 r. 3 400 000 zł i tak naprawdę te środki 

pokrywają zapotrzebowanie na wydatki w limitach w załączniku nr 2. Zmiana dochodów 

bieżących na projekty finansowane z Unii Europejskiej, bieżący rok to zwiększenie 

dochodów o 6 377 000 zł, przyszły rok to niemal 1 mln zł, 2025 r. 1 067 000 zł i 2026 r. 

799 000 zł. W załączniku nr 2 czyli to jest to zestawienie przedsięwzięć wieloletnich w 

poszczególnych pakietach przedsięwzięć i to są zarówno przedsięwzięcia bieżące jak i 

inwestycyjne, zmieniają się limity i one są omówione w tabelach nr 1. To są projekty 

bieżące. Tabela nr 1a to są odtworzenia wydatków majątkowych i one też były omówione 

przy okazji omawiania budżetu, też w tabelach pokazujemy zarówno jak się zmienia rok 

bieżący jak i kolejne lata. Zmiany w limitach wydatków majątkowych tabela 1b. Zmiany 

limitów wydatków bieżących tabela 1c i nowe przedsięwzięcia – zwiększenie 

dofinansowania projektu Gdańsk miastem zawodowców pozwala nam na zwiększenie 

limitu wydatków w 2023 r. o kwotę 541 000 zł. Zwiększenie dofinansowania na 

przedsięwzięcie Z nami zbuduj swoją przyszłość – aktywizacja zawodowa 30+ w 2023 r. 

zwiększa się planowane wydatki o 339 000 zł. Zwiększenie planowanych wydatków o 

zapłatę podatku VAT omawiane przy budżecie na organizację Światowego Kongresu 

Rowerowego VELO City. W bieżącym roku to 100 710 zł. Nowe przedsięwzięcia jest to 

zestaw projektów realizowanych przez Wydział Gospodarki Komunalnej i to jest 5 

projektów: innowacyjny, partycypacyjny i zrównoważony model biznesowy szlaku 

rowerowego żelaznej kurtyny, projekt realizowany przez 3 lata, 2023-2025 o wartości 

726 000 zł dofinansowany na poziomie 80%. Poprawa zasad gospodarowania odpadami 

sprzętu elektrycznego i elektronicznego, wartość projektu w trzech latach to 957 000 zł 

również dofinansowany na poziomie 80%. Projektowanie i testowanie nowej polityki 

ograniczenia, naprawy i odzyskiwania, ponownego wykorzystania odpadów ze sprzętu 

elektrycznego, elektronicznego i tworzyw sztucznych w Europie Środkowej, projekt o 

wartości 476 000 zł realizowany przez trzy najbliższe lata również dofinansowany na 

poziomie 80%. Przygotowanie miast do zrównoważonej miejskiej logistyki powietrznej 

City AM. Wartość projektu 863 000 zł. Poziom dofinansowania w trakcie realizacji projektu 

czyli w najbliższych trzech latach to też 80%. Wydatki stanowiące wkład własny to głownie 

wydatki ponoszone na wynagrodzenie pracowników czyli tak naprawdę refundacja 

wydatków i tak realizujemy.          
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1573. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
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Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1583.  (Opinia nr 60-02/465-23/2023) 

 

PUNKT – 11A 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyznania 

dodatkowych środków finansowych na działania statutowe jednostek 

pomocniczych Miasta Gdańska – druk nr 1586. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LX sesji Rady Miasta Gdańska z 30 

marca 2023 r. – sprawa BRMG.0006.83.2023). 
 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: Od kilku lat przy współpracy z panią Skarbnik środki niewykorzystane przez 

dzielnice w poprzednim roku budżetowym, czyli tutaj w przypadku 2022 r. rady dzielnic 

mogą przeznaczyć na działania inwestycyjne w tym roku. Nie wszyscy z tego mechanizmu 

czasami korzystają. Niektórzy może nie mają jakiś konkretnych inwestycji, bo tutaj chodzi 

o działania inwestycyjne, ale zdecydowana większość rad zaproponowała takie inwestycje. 

One są tutaj wskazane w załączniku do uchwały. Rady Dzielnic podjęły uchwały, które 

jakby wskazują na co te pieniądze miałyby być przeznaczone. My razem z Wydziałem 

Projektów Inwestycyjnych, Gdańskim Zarządem Dróg i Zieleni, Gdańskimi 

Nieruchomościami sprawdzaliśmy czy te zadania są możliwe do realizacji. Bardzo dużo 

zadań to jest dofinansowanie istniejących już inwestycji np. z budżetu obywatelskiego 

albo innych inwestycji, więc wtedy to jest jakby taka najprostsza ścieżka, ale są też nowe 

zadania i łączna kwota to jest 1 711 475 zł, czyli 22 dzielnice takie działania zaproponowały 

i mamy jeszcze w zasadzie z takich większych kwot to 5 dzielnic, które nie mają jakiś takich 

inwestycji na dziś, więc jeżeli będzie taka możliwość, żeby w przyszłym roku odtworzyć te 

środki albo pojawią się w międzyczasie właśnie jakieś propozycje to na pewno wrócimy 

do tematu, a na dziś mamy 22 dzielnice, które złożyły takie propozycje i prosimy w ich 

imieniu o pozytywne zaopiniowanie tego druku, żeby te środki przeznaczyć dzielnicom na 

ten rok.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jeśli mogę dodać. My też pilnujemy i liczymy te środki, które nie zostały wydatkowane. My 

je też gromadzimy i trzymamy w ramach wolnych środków. Nie wprowadzamy wszystkich 

w momencie, kiedy nie mamy jeszcze deklaracji, także to co widzimy w wolnych środkach 

to nie jest 100%, właśnie dlatego żeby mieć możliwość wprowadzania zadań, np. rad 

dzielnic.   



47 

 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1586. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Sylwię Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z 

Mieszkańcami, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1586. (Opinia nr 60-02/466-24/2023) 

 

PUNKT – 12 

Stan realizacji projektów Budżetu Obywatelskiego 2021 i 2022 roku. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję za przesłanie tabelki z informacjami, żebyśmy mogli wcześniej się zapoznać, w 

związku z czym jeżeli są pytania to pani dyrektor może tak ogólnie, statystycznie, a później 

jak będą pytania do konkretnych projektów to bardzo proszę.  

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Jeżeli chodzi o BP 2021 na 115 projektów mamy zrealizowanych 80. Z tych 35 projektów, 

które są nierealizowane w większość są w trakcie realizacji, ale po prostu z różnych 

przyczyn mają przesunięcia na ten rok. Mamy kilka takich projektów co do których 

rzeczywiście trudności wychodziły zarówno z uzgodnień jak i z procedur uzgodnieniowych 

z Konserwatorem, z różnych przyczyn i kilka takich projektów jest, które rzeczywiście się 

przesunęły w czasie, ale mamy też dwa projekty, które w ogóle są zablokowane po decyzji 

Konserwatora. To są Aniołki Park Steffensów. Tam cały czas trwa wpis do rejestru, więc 

jakby ten projekt jest wstrzymany. Natomiast pump track w dzielnicy Żabianka-Jelitkowo-

Tysiąclecia mimo już dwóch pozycji lokalizacji nie mamy zgody Konserwatora. Teraz 

szukamy kolejnej lokalizacji razem z wnioskodawczynią, więc miejmy nadzieję, że uda 

nam się w tym roku jakąś znaleźć. Trudność polega na tym, że mamy na Żabiance albo 

większość terenów jako spółdzielnie albo też ten główny pas potoku Oliwskiego jest pod 

ochroną Konserwatora i tam nie ma zgody na realizowanie takich inwestycji jak pump 

track. Także tak to wygląda jeżeli chodzi o BO 2021.  

W przypadku BO 2022 mamy 121 zadań. Tu zdecydowana większość jest jeszcze w trakcie 

realizacji, a 44 są zrealizowane. Także mamy 1 projekt z negatywną opinią Konserwatora, 

gdzie na razie nie mamy jakiegoś specjalnego pomysłu co z tym zrobić. To jest galeria 

Kosycarzy. To jest mural poświęcony Maciejowi Kosycarzowi. Tam miał być na budynku 

na terenie Śródmieścia i mamy opinie negatywną. Póki co Gdańskie Nieruchomości, 
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mieliśmy spotkania z wnioskodawcą i z panią Hanią i po prostu będziemy próbować się 

odwoływać od tej decyzji, bo szukanie zamiennej lokalizacji nie do końca ma sens, bo to 

właśnie chodziło oto, żeby to było dokładnie w tym miejscu, niedaleko skweru zresztą, 

gdzie on mieszkał, więc będzie się próbować odwoływać. Tak to większość zadań 

inwestycyjnych też z różnych przyczyn przesuniecie jest na ten rok, ale jeszcze mieścimy 

się w czasie, bo BO 2022 to realizacja do końca tego roku, więc w wielu przypadkach to są 

już albo przetargi na realizację, albo tworzy się dokumentacja, także w zdecydowanej 

większość tutaj proces właściwie on się toczy w każdym projekcie, a przy części po prostu 

zadania są zrealizowane. Także tak to wygląda w skrócie.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję. Bardzo proszę pan radny Perucki.   

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Pani dyrektor mam tylko pytanie co do jednego projektu. Niech pierwszy rzuci kamieniem 

ten, kto nigdy nie miał zgłoszenia ze strony mieszkańców w temacie dzików. Projekt się 

nazywa chrońmy Gdańsk przed dzikami i dziki przed Gdańskiem. To jest BO 2022 rok. 

Chciałbym dopytać o jego realizację, bo to jest Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego odpowiedzialny za realizację tego projektu. Natomiast czy coś wiemy więcej 

jeżeli chodzi już konkretnie o ten projekt i jego realizację.   

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Ten projekt był połączony zarówno z takiej części miękkiej, promocyjnej, edukacyjnej jak i 

części dotyczącej poprawy infrastruktury do odławiania dzików i tam na pewno zresztą 

sami mieliśmy na ostatnim spotkaniu z mieszkańcami ulotki, które zostały 

zaprojektowane i dystrybuowane są wśród mieszkańców o tym jak należy postępować 

gdy zobaczymy tego dzika. Do tego jest kampania właśnie taka edukacyjna m.in. w 

szkołach i też w komunikacji miejskiej. Natomiast takich trwalszych rzeczy to o ile dobrze 

się orientuję to był zakup dodatkowych odłowni i środków odstraszających. To była kwota 

całość tego zadania 80 000 zł, czyli ten projekt jakby został zrealizowany w tym sensie, że 

te materiały zostały wyprodukowane. Też już w większość i rozdystrybuowane, a te 

odłownie służą wydziałowi do bieżącej działalności.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Jak rozumiem zainteresowanie tym tematem i próbą jego przynajmniej stopniowego 

rozwiązywania można się zwrócić do wydziału, żeby też wydział ocenił jak było skuteczne 

i czy to w ogóle miało ręce i nogi, szanse, żebyśmy powielali tego typu działania i z jednej 

strony mam na myśli oczywiście te działania miękkie, które można sobie łatwo wyobrazić, 

ale też i te już takie twardsze infrastrukturalne nazwijmy to, ponieważ cały czas 

obowiązuje ta ustawa ASF i nie możemy dzików odławiać i ich przenosić, więc pytanie czy 
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to faktycznie później w praktyce działa, bo jeżeli tak to być może więcej takich organizacji 

powinno w tych newralgicznych lokalizacjach pojawić.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jesteś w Komisji Polityki Gospodarczej?  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Nie, nie jestem, ale jestem żywo zainteresowany.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pytałem, bo to jest ciekawy temat tych dzików. To jest faktycznie problem.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Szerszy niż tylko Budżet Obywatelski.   

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Zastanawiam się na jakim forum to ewentualnie podnieść, bo Komisja Budżetu może nie 

jest stricte odpowiednia.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Rzeczywiście Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Być może tam.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Komisja Samorządu i Ładu Publicznego tam jest bezpieczeństwo. To jest dobre miejsce.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dobrze by było to omówić. Najprościej to edukacja jak najbardziej. Przestańmy dokarmiać 

i zabezpieczmy śmietniki.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Ale one się mnożą.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tutaj mają łatwiej niż w lesie, dlatego one przychodzą do miasta, bo łatwiej się najeść i 

pewnie są smaczniejsze kąski niż w szukanie w lesie, ale one znajdują się w miejscach, w 

których nie powinny się pojawiać. Wbiegają na skrzyżowanie Grunwaldzkiej z 

Dmowskiego przy Manhattanie.  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska     

Są przy siedliskach ludzi. Faktycznie jest problem. Z tego co usłyszałam to dziki już mają 

mioty dwa razy do roku, a roczny osobnik już się może rozmnażać. To już jak szczury.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Tylko większe. Rozumiem ochronę zwierząt i tutaj pełna zgoda, wolałbym, żeby do nich 

nie strzelać, lepiej je wywieść, ale nie możemy, mamy zagrożenie, a one nie mają 

naturalnych wrogów.      

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jeszcze trochę i będzie ich więcej niż nas.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Najczęściej zgłaszane problemy mieszkańców ostatnio do radnych.    

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Stąd taki mój pompatyczny wstęp.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jeszcze dodatkowym kłopotem jest to, że odławianie dzików czy odstrzelanie to jest 

zadanie zlecone i tak naprawdę co do zasady nie powinniśmy tego finansować ze środków 

własnych gdybyśmy chcieli, więc to jeszcze tworzy dodatkową trudność.  

 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

I jesteśmy kołami łowieckimi. Część miasta jest kołami łowieckimi, więc na tych terenach 

niewiele możemy robić.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Ale też te koła łowiecki są takie oszczędne we współpracy z tego co czytam.  

 

Radny Jan Perucki – Wiceprzewodniczący Komisji 

Są oszczędne, bo to są umowy z Urzędem Marszałkowskim jeśli mnie pamięć nie myli jeśli 

chodzi o te koła łowieckie i problem polega też na tym, na ile jestem zorientowany, że 

obszarem koła łowieckiego jest cała dzielnica, a oni mogą działać tylko na terenie 

niezabudowanym.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czym innym jest złowienie tego dzika, mogą go uśpić.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  
Nie są w stanie takiej ilości odłowić jaka w tej chwili jest dla nas wyzwaniem.   
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Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Projekt z budżetu obywatelskiego był zmodyfikowany, bo tam były jeszcze bardziej 

radykalne działania, ale nie możemy takich rzeczy robić, więc była ta akcja edukacyjna i 

zamówienie odłowni, środków odstraszających.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Trzeba się nad tym poważnie zastanowić, bo to będzie narastający problem i to będzie 

wracać. Już po plaży też biegają, gonią turystów, widziałem filmiki, nie wiem, czy u nas, ale 

też biegają, więc to na pewno będzie narastające.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Jak dojdzie do tragedii to wtedy się coś z tym zrobi.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
To nie jest tak, że się nic nie robi, bo to co mówię to jest wiedza, którą pozyskałam od pani 

dyrektor. My już wiemy nawet w jakich krzakach one siedzą, ale jak powiedziałam z jednej 

strony to jest zadanie zlecone, więc uruchamianie środków własnych może doprowadzić 

do zarzutów RIO o naruszenie dyscypliny finansów publicznych za finansowanie z budżetu 

miasta odstrzału dzików, więc szukamy takiej ścieżki, żeby można było to zrobić patrząc 

cna bezpieczeństwo ludzi. My się mierzymy z takimi problemami nie tylko znalezienie 

środków jest problemem, ale wręcz ich znalezienie nie rozwiązuje tematu, bo musimy to 

zrobić zgodnie z prawem i musimy mieć kogoś, kto to zrobi na nasze zlecenie, a to nie jest 

już 100 dzików, to są setki.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

W takim razie na Komisji Samorządu i Ładu, bo to Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego, czy coś wiadomo czy oni się zajmują tym tematem?  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy jest ktoś od nas w tej Komisji?  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  
Finansowo tam niewiele się dzieje, więc tam nie bywam. Przewodniczącym jest radny 

Oleszek.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Porozmawiam z przewodniczącym, żeby zrobił takie spotkanie czy w ramach Komisji czy 

jakieś dodatkowe, żeby zainteresowane osoby mogły przyjść, bo temat jest dość istotny i 

myślę, że trzeba szukać jakiś kompleksowych rozwiązań, być może skoro to jest zadanie 

zlecone to do Wojewody.  
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Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska   

Na pewno będziemy tą ścieżką iść, ale też czas tutaj jest ważnym czynnikiem.  

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jeżeli koła łowieckie podlegają Marszałkowi to chyba też tam trzeba.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Koła też mają swoje ograniczenia.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Jak będą pieniądze to się chętni znajdą, żeby odstrzelić.  

 

Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

Też łatwiej by było gdyby można było to mięso odstawić i sprzedać, a tu przez epidemię 

jest dodatkowy kłopot z tym.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Dziękuję pani dyrektor za zreferowanie.  

 

PUNKT – 13 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać w tym punkcie głos? Nie widzę.  

 

Następnie przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 18:20 
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